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Новата цена ще стане ясна утре. Иван Иванов прогнозира, че
цените на парното ще бъдат валидни до 1 януари. “Топлофикация
София” ще коригира с по-ниския ДДС само сметките за доплащане.

ÃÀÇÚÒ ÌÎÆÅ ÄÀ ÑÒÈÃÍÅ 350 ËÅÂÀ

БСП ще е гарант и няма да допусне вдигането
на данъците, заяви лидерът на партията

Служебният кабинет връ-
ща финансово-икономичес-
кия модел “Дянков-Бори-
сов”, заяви лидерът на БСП
Корнелия Нинова. Тя при-
помни, че министърът на фи-
нансите Росица Велкова
призова за рязане на разхо-
ди, както правеше Симеон Стр. 3

НЯКОЛКО ÄÓÌÈ

Легендарният влак “Ориент Експрес”, който пътува от Париж до Истанбул, спря в ранния следобед
вчера на Централната жп гара в Русе. Множество русенци дойдоха да видят атракцията

¬  ¿ƒ⁄–

СНИМКИ БТА

ÑÎÔÈß ÇÀÏÎ×ÂÀ

„ÈÑÒÎÐÈ×ÅÑÊÈ”

ÏÚÒÍÈ ÐÅÌÎÍÒÈ

ÃÓÖÀÍÎÂ:

ÎÑÒÀÂÈÕÌÅ

ÎÃÐÎÌÅÍ

ÈÇËÈØÚÊ

Дянков с постната пица.
Велкова призна, че сме

оставили излишък от 8,5 млрд.
лв. в хазната, но през декем-
ври щяло да има дефицит от
6% вместо от 3-4 на сто, пояс-
ни Нинова. По думите й така
е било и при Борисов - декем-
ври той яхваше джипката и

тръгваше из страната, през
прозореца мяташе едни мили-
они и излишъкът се стопява-
ше.  Служебният кабинет гот-
ви бюджет за догодина и оче-
видно се кани да вдига данъци
и да реже социалните разходи.
Няма смисъл да си губят вре-
мето, следващият парламент и

правителство ще го прекроим,
коментира Нинова. Тя беше
категорична, че БСП ще бъде
гарант, че няма да бъдат пре-
кратени социалните програми,
защото хората не могат да
преминат през тежката зима
без помощ от държавата.

 а това какви са опасенията, че и
настроенията на предприемачите в
страната може да се съди по това
какво е състоянието на бизнес кли-
мата в страната.

Данните от анкетите сред пред-
приемачите показват, че след пози-
тивните очаквания на мениджърите
за развитието на бизнеса им през
юни и юли, през август бизнескли-
матът в България рязко се е влошил
(стр. 6). И така общият показател на
бизнес климата се срива с 3,4 пунк-
та спрямо предходния юли. По-не-
благоприятен бизнес климат е реги-
стриран в промишлеността, търго-
вията на дребно и сектора на услу-
гите. Спадът в търговията на дребно
докосва 10 на сто. Единствено в
строителството показателят запазва
равнището си от юли. Тогава общи-
ят показател на бизнес климата в
България остана в застой, а през юни
се повиши с 1,4 пункта спрямо май.

Основните притеснения на
предприемачите, разбира се, оста-
ват несигурната икономическа сре-
да и недостигът на работна ръка,
както и в предходните месеци.
Опасения в разгара на лятото създа-
ват и очаквани проблеми с поръчки-
те и доставките, както и за недо-
статъчно търсене.

Точно в тези месеци обаче, кога-
то от оптимизъм и ръст в очаквани-
ята за бизнес средата рязко сме
преминали в спад, имаше едни други
събития, неминуемо също помогна-
ли да тръгнат надолу очакванията и
притесненията на индустриалците.
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Някои лекарства липсват на българ-
ския пазар заради порочни практики,
сигнализираха вчера фармацевти по
БНР. Медикаменти имало, но те стояли
по складовете и не се давали на аптеки-
те, за да стигнат количества, свободни
за износ в чужбина.

“Толкова откази от търговци на едро
за липса на лекарства и толкова трудно
да се работи не е било последните 20
г.”, коментира магистър-фармацевтът
Анжела Мизова, която е зам.-председа-
тел на Управителния съвет на Българ-
ския фармацевтичен съюз.

Притежателите на разрешения за

Áîëíè îñòàâàò áåç ëåêàðñòâà
çàðàäè ïàðàëåëåí èçíîñ
От 20 години ситуацията не е била толкова тежка, коментират фармацевти

употреба на лекарствени продукти по-
казват, че има внесени по-големи коли-
чества от някои дефицитни лекарства,
отколкото има изписани по протокол по
здравната каса. Оказва се, че те са при
търговците на едро, но не достигат до
аптеките. Магистър-фармацевтът Ди-
митър Маринов, главен секретар на БФС,
обясни, че друга порочна практика била
наличностите на даден лекарствен про-
дукт да бъдат видими само за определе-
ни “любими” аптеки. “Така се оказва, че
лекарства се трупат на склад, за да до-
стигнат количества, свободни за реекс-
порт. Защото тук са купени на по-ниски

цени и се изнасят в друга държава на
по-висока цена”, посочи той.

Според Маринов има начин складо-
вете да не крият наличности - Изпълни-
телната агенция по лекарствата може
да провери какво се случва през систе-
мата СЕСПА.

Според фармацевтите пациентите
няма да обикалят в търсене на медика-
менти, ако повече аптеки работят с
НЗОК, ако се следи за нерегламенти-
ран реекспорт и ако няма изкупуване
на медикаменти, които се прилагат “оф-
лейбъл”.

Експертите посочиха още, че в цели

градове електронни рецепти все още не
се издават. Според тях лекарите правят
това, което им е по-лесно, и все още
нямат желание да се занимават с елек-
тронни рецепти.

По последни данни на “Информа-
ционно обслужване”, която изгради
централизираната онлайн система за
предписване и отпускане на лекарстве-
ни продукти, към 25 август у нас са
издадени над 20 млн. електронни ре-
цепти, като 1/2 от тях са реализирани
през последните 8 месеца. Това прави
средно на ден над 68 000 издадени е-
рецепти.

Почистване на отломки-
те от покрива на монумен-
та на Бузлуджа започна по
едноименния проект. Това
е първата и неотменна мяр-
ка, за да се обезопаси сгра-
дата, като тя ще позволи бе-
зопасното провеждане на
бъдещи дейности по опаз-
ване, както и осигуряване-
то на достъп за посетители.

Причината за състояни-
ето на покрива е демонти-
рането на медната ламари-
на от него през 90-те годи-
ни. Незащитени, след три
десетилетия, дървените
дъски са прогнили и в на-
сипно състояние, стъклена-
та вата се разпрашава, а
профилираната ламарина е
силно корозирала и неста-
билна. При силен вятър има

Централната избирателна комисия (ЦИК) ще проведе
жребий днес за номерата в бюлетината за гласуване на
2 октомври 2022 г. Ще бъде определен и редът за пред-
ставяне на кандидатите, регистрирани от партии и коа-
лиции, в различните форми на предизборна кампания по
БНТ и БНР.

Съгласно гласувания регламент в една кутия, обозначе-
на с надпис “ЦИК”, се поставят еднакви пликове, всеки от
които съдържа името на присъстващ член на комисията.
Във втора кутия се поставят еднакви пликове, всеки от
които съдържа пълното или съкратено наименование на
регистрирана в ЦИК партия или коалиция. Наименовани-
ята на партиите и коалициите се изписват съгласно реше-
нието за регистрация в частта относно наименованието за
изписване в бюлетината. Кутията се обозначава с надпис:
“Партии и коалиции”. В трета кутия се поставят еднакви
пликове, съдържащи по един пореден номер. Броят на пли-
ковете е равен на броя на регистрираните в ЦИК партии
и коалиции. Кутията се обозначава с надпис “Номера”.

Определеният пореден номер е еднакъв за цялата стра-
на и за гласуването извън страната и се вписва върху
хартиените бюлетини и в бюлетините за машинно гласува-
не, както и на протоколите на секционните и районните
избирателни комисии в предстоящите избори.

Тегленето на жребия се извършва публично, на него
могат да присъстват по един представител на партия и
двама представители на коалиция.  Тегленето на жребиите
ще се излъчва по БНТ и онлайн на сайта на ЦИК.

Министерството
на здравеопазването
ще отпусне на Алек-
сандровска болница
35 млн. лв. спасителен
заем. Парите се дават
по сила на правител-
ствено постановле-
ние, прието в края на
юли.

“След направен
анализ се установи,
че болницата е в без-

Двама областни директори
на полицията бяха сменени
през последните два дни, с кое-
то чистката в МВР продължава.

Поредна рокада бе
извършена в областната дирек-
ция на МВР в Пазарджик. За
нов шеф на полицията в обла-
стния център бе назначен стар-
ши комисар Иван Зеленков. 49-
годишният директор замени
старши комисар Петко Шотле-

Çàïî÷íà îáåçîïàñÿâàíå íà ïîêðèâà íà ìîíóìåíòà íà Áóçëóäæà

Äíåñ ñòàâàò ÿñíè
íîìåðàòà íà
áþëåòèíèòå прецедентен риск от

изпадане в неплате-
жоспособност и
невъзможност да об-
служи натрупаните
си задължения. Това
налага незабавната
намеса от страна на
принципала в лицето
на  министъра  на
з д р а в е о п а з в а н е т о ,
като освен заема, ще
бъдат търсени и дру-

ги възможности за
оздравяване на дру-
жеството”, съобща-
ват от здравното ми-
нистерство.

В изявлението не
се посочват причини-
те за окаяното състо-
яние на една от голе-
мите столични болни-
ци. Твърди се само, че
ще бъдат направени
финансова инспекция

и одит, за да се защи-
ти оптимално публич-
ният интерес. Ще се
провери и законосъо-
бразността на предиш-
ното управление, как-
то и неговите реше-
ния.

Заради лошото
състояние на “Алек-
сандровска” през юни
на дружеството бе на-
значен прокурист.

ÌÇ ùå ñïàñÿâà „Àëåêñàíäðîâñêà”
ñ 35 ìëí. ëeâa çàåì

Ïðîäúëæàâà ÷èñòêàòà â ÌÂÐ
ков, който пък е преназначен
на ръководна длъжност в РУ в
Панагюрище. Той оглави пазар-
джишката дирекция преди по-
малко от 15 месеца, заменяйки
на поста старши комисар Ивай-
ло Тишев.

Със заповед на служебния
министър Иван Демерджиев за
директор на хасковската ди-
рекция е назначен старши ко-
мисар Атанас Ненков. Той е с

дългогодишен професионален
опит в системата на вътреш-
ното ведомство. Започнал е в
системата на МВР през 1996
г. и до 1999 г. е работил в
сектор “Икономическа поли-
ция” и “Борба с организира-
ната престъпност”. В начало-
то на 2022 г. на този пост бе
назначен временно за срок от
една година старши комисар
Недан Хаджиев.

реален риск за живота и
здравето на хилядите хора,
които посещават монумен-
та всяка седмица.

Металната носеща конст-
рукция е все още в добро
състояние и ще бъде запазе-
на. След почистването ще е
възможно подробното й
проучване, проектирането и
изпълняването на нов по-
крив в следващ етап.

Обезопасяването на по-
крива се извършва от екип
от професионални алпинис-
ти. Дейностите се провеж-
дат благодарение на Минис-
терството на културата, Об-
ластната администрация в
Стара Загора и със съдейст-
вието на община Казанлък,
съобщиха от “Проект Буз-
луджа”.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Óâåëè÷åíèåòî íà
äàíúöèòå å âúçìîæíî
íàé-ãîëÿìàòà ãëóïîñò.
Êîíÿò òè÷à êúì
ðåêàòà ñ áÿñíà ñèëà

Финансовият консултант
Кузман Илиев за идеята

на служебния кабинет

Честит 95-годишен юбилей

Родена на 31.08.1927 г. в с. Ма-
халата, Плевенско (сега гр. Искър).

Закърмена с родолюбивия дух на
родния край, членува в РМС, ДКМС
и БКП (БСП), чийто член е до днес,
като твърдо отстоява социалистиче-
ския идеал. Участничка е в първата
младежка бригада в Хаинбоаз.

Завършва Висшия химико-техно-
логичен институт и дълги години ра-
боти като специалист в системата
на хартиено-целулозната и химиче-
ската промишленост и в Държавния

комитет за планиране. Активен
младежки, партиен, профсъю-
зен и обществен деятел.

Нейните характерни чер-
ти са честност, преданост, лю-

бов към семейството, хората и
Отечеството.

Скъпа Маре, пожелаваме ти дълго да живееш, бавно да старееш,
вечно да младееш! Поднасяме ти букет от пожелания за здраве, радост,
бодър дух, спокойствие, дълголетие много над столетие!

ПК „Единство“ към РС на БСП район „Оборище“

на МАРА ИВАНОВА ПЕНЕВА
В листите си за предстоящите избори

БСП дава път на младите и на опитните.
В София над половината от кандидатите
за народни представители са представи-
тели на Младежкото обединение, заяви
лидерът на левицата в столицата Иван
Таков. Приемствеността е изключително
важна за нашата партия, затова разчитам
на опитните да бъдат стабилен гръб в
кампанията, подчерта той след регистра-
цията на листите в 23,24 и 25 МИР, къде-
то водачи са Христо Проданов, Георги
Свиленски и Корнелия Нинова.

За нас, младите в БСП, е важно да
усещаме подкрепа от по-възрастните, за
да можем да се учим от тях, коментира
председателят на Младежкото обедине-
ние в БСП Габриел Вълков. Според него
приемствеността между поколенията е
водещ принцип в политиката, който ни-
кога не бива да бъде загърбван.

Коалиция “БСП за България” регис-
трира листата си за участие във вота във
всички избирателни райони. “Влизаме в
тази битка със самочувствие, защото ра-
ботата, която свършихме в предходния
парламент, ни дава основание за това и
има какво да кажем на нашите избирате-

Служебният кабинет връща
финансово-икономическия модел
“Дянков-Борисов”. Така лидерът
на БСП Корнелия Нинова комен-
тира намеренията, изказани от
служебния министър на финан-
сите Росица Велкова. Тя призова
за рязане на разходи, както пра-
веше Симеон Дянков с постната
пица, аргументира се Нинова. Тя
заподозря, че се подготвя обще-

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Ñëóæåáíèÿò êàáèíåò âðúùà
ìîäåëà „Äÿíêîâ-Áîðèñîâ”
Подготвят общественото мнение за вдигане на данъци,
няма да го допуснем, заяви лидерът на БСП

ственото мнение за вдигане на
данъци, което определи като
безумие в тази криза.

“Разбираме, че готвят бюд-
жет за догодина и очевидно се
канят да вдигат данъци и да ре-
жат социалните разходи. Слу-
жебният кабинет да не се зани-
мава с това, защото ако заложи
рязане на социалните разходи и
вдигане на данъци, следващият
парламент и правителство ще го
прекроим, няма смисъл да си
губят времето”, предупреди
Нинова. Тя беше категорична,
че БСП ще бъде гарант, че няма
да бъдат прекратени социални-
те програми, защото хората не
могат да преминат през тежката
зима без помощ от държавата.

“Според Велкова ни очаква
едва ли не апокалипсис и

свръхдефицит. Тя беше зам.-
министър на Асен Василев. Ре-
сорът й беше бюджет и с нея
сме прекарали повече часове по
подготовката му, отколкото с
Василев. Изчислили сме всяка
стотинка за преизчисляване на
пенсии, за увеличаване на май-
чинство, детски надбавки, всич-
ко. Тя е подписала този бюджет
и ни е уверила, че е реалистичен

и че дефицитът се движи между
3-4%”, припомни Нинова. Спо-
ред нея това преобръщане на
Велкова сега е твърде изненад-
ващо. “Какво се е променило?
Каква е разликата между това
да си зам.-министър в редовно
правителство и служебен ми-
нистър, ако държиш на почте-
ността и на професионализма
си”, попита Нинова.

“Фактите са необорими, без
политически заигравки и интер-
претации. В края на нашето уп-
равление Европейският статис-
тически институт отчете, че
България е първа по ръст на
промишленото производство и
четвърта от 27 страни в ЕС по
растеж на БВП. Оставихме ста-
билна и развиваща се икономи-
ка, на едно от челните места в

Европа, за първи път, откакто
сме в ЕС. Оставихме 8,5 млрд.
лв. в хазната. 1,5 млрд. излишък.
От гласуваните от парламента 10
млрд. дълг изтеглихме 1,5 млрд.
Оставихме стабилни финанси,
пълен резерв и малко изтеглен
дълг”,  поясни Нинова и зададе
въпрос какво се е преобърнало
за 25 дни и защо финансовият
министър се е променила.

“Според нас какво се случва.
Умишлено се създават паника и
страхове, което е изключително
лошо за народа, който и без това
е толкова притеснен как ще из-
кара зимата, цени, инфлация,
доходи и допълнително умиш-
лено да си стресираш народа с
абсолютно неверни твърдения,
че ще има свръхдефицит и ще
фалира държавата, е безотговор-

но, най-малко казано. Второ,
госпожа Велкова каза, че макар
и сега да има излишък, тя при-
зна, че сме оставили такъв. През
годините и в ноември месец е
имало излишък, но през декем-
ври е имало дефицит. При Бо-
рисов до ноември излишъци,
през декември той яхва джипка-
та, тръгва през страната и през
прозореца размяташе едни ми-
лиони и излишъкът се стопява-
ше. Трето, внушават, че нашето
правителство е водело неразум-
на политика и едва ли не с нея
ще предизвикаме някакви апока-
липтични прогнози за Бълга-
рия”, обобщи Нинова.

“Защо вчера НСИ отчете, че
се срива индексът на бизнес
климата с 4%, при положение
че той продължава да си полу-

чава компенсациите, които из-
плащахме. Някой трябва да ни
отговори откъде измисли число-
то 11 млрд. дефицит, след като в
бюджета е разписан 3,9%, а за
догодина - 3%. Да не се хвърлят
просто числа, а някой да ни го-
вори професионално”, призова
Нинова. “В последните седми-
ци увеличават директорските
бордове на държавните предпри-
ятия от 4 на 7, от 3 на 8, където
заплатите са огромни, а искат
да режат социалните програми.
В това не просто няма логика, а
няма морал”, коментира тя.
Нинова посъветва финансовия
министър да започне да си съби-
ра приходите, да се бори със
сивия сектор и със спекулата,
вместо да натоварва с нови
данъци изрядните платци.

Â ëèñòèòå ñè ÁÑÏ äàâà ïúò
íà ìëàäèòå è îïèòíèòå

ли. Благодарение на БСП в правителст-
вото има безплатни детски градини, май-
чинството вече е 710 лв., млади семейст-
ва с деца плащат по-малко данъци, увели-
чихме детските надбавки, гласувахме сти-
пендии от държавата на социалнослаби и
надарени ученици. Минималната заплата
вече е 710 лв., а ваучерите за храна от 80
са 200 лв.”, заяви водачът в Ловеч Вяра
Емилова. Тя добави, че хората в листата
са професионалисти, с богат опит и ав-
торитет. Има представители от почти
всички общини и средната възраст на
листата е 40 години. Първи в листата за
Велико Търново е Явор Божанков. В нея
има има юристи, лекари, икономисти,
хора с богат политически опит, каза той.
В Перник начело е Александър Симов.
Отиваме на вота с енергия, амбиция и
хъс, заяви той. Със своето участие в уп-
равлението БСП се утвърди като социа-
лен стълб, бе осъществено най-голямото
увеличение на пенсиите, подчерта водачът
на листата в Търговище д-р Светослав
Стефанов.  Според водача в Пловдив
област Веска Ненчева проблемите със
земеделието са сред приоритетните, по
които работата трябва да продължи.
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Три пътни трасета в Со-
фия, превърнали се в “исто-
рически” заради отлагани с
години ремонти и строежи,
най-накрая ще бъдат започна-
ти от Столичната община.
Вчера оттам обявиха конкурс
за изпълнители за инженеринг
по проектите за 61 млн. лева
без ДДС. Изпълнителите ще
трябва да проектират и пост-
роят улици и съоръжения по
три обобени позиции. Първа-
та включва скандалното трам-
вайно трасе по бул. “Скобе-

Ñîôèÿ íàé-íàêðàÿ çàïî÷âà òðè
„èñòîðè÷åñêè” ïúòíè ðåìîíòà
Трамвайното трасе по бул. „Скобелев” ще бъде преместено най-рано през 2024 г.

Деси ВЕЛЕВА

лев”. За 17,5 млн. лева строи-
телят ще трябва да направи
ново транспортно-комуника-
ционно решение по булеварда
в отсечката между бул. “Хр.
Ботев” до бул. “Витоша”, като
в проекта се включва и  транс-
портният тунел “НДК”. Отдел-
но ремонт по същата поръчка
трябва да бъде направен на
пътните платна на бул. “Ва-
сил Левски” от бул. “Фр. Нан-
сен” до ул. “Граф Игнатиев”.

За обекта има изготвен
идеен инвестиционен проект,
приет през май. Направено е
и обследване на покривната
плоча на тунела през минала-
та година и концептуален ар-

хитектурен проект през тази
година. Цялостната рехабили-
тация трябва да е готова за
420 дни, което означава, че в
най-добрия случай тя ще при-
ключи през 2024 г.

ДУМА припомня, че пре-
ди седмица Софийският град-
ски съд отсъди временните
трамвайни релси по бул.
“Скобелев”, които се ползват
вече 12 години,  да бъдат пре-
махнати до една година. Ре-
шението бе взето в полза на
живеещите непосредствено до
линията, според които шумът
и вибрациите от преминава-
щите трамваи са непоносими.
Колективните искове срещу

общината са заведени преди
пет години. По трасето мина-
ват 4 трамвайни линии, в дел-
ничен ден - по 28 трамвая на
час, а в празнични дни - по 10.

Според новия проект еди-
ничният коловоз от южната
страна на локалното платно
ще бъде премахнат, а ще бъде
изграден двоен. Той ще се кач-
ва чрез нова рампа по покри-
ва на тунела на НДК и така
трамваят ще е отдалечен от
жилищните сгради.

Другият “исторически”
проект на общината, на който
се дава старт, е за изграждане
на бул. “Копенхаген” от мет-
ростанция 18 в “Младост 3”

до бул. “Цариградско шосе” в
“Дружба 2”. Идеята е двата
квартала да се свържат, като
по пътя ще върви и трамвай
23. Намерението за връзка
между двата района е от десе-
тилетия. Сега за нея са пред-
видени малко над 33 млн. лева

Третият общински търг е
за реконструкция на трамваен
релсов път по бул. “Княгиня
Мария Луиза” в отсечката от
ул. “Опълченска” до ул. “Коз-
лодуй”, за която също се го-
вори от години. За обекта
през 2021 г. е изготвен идеен
инвестиционен проект. Срещу
10 млн. лева той трябва да се
реализира за 270 дни.

Прах от Сахара
повиши концентра-
цията на прах във
въздуха на Пловдив,
съобщиха от регио-
налната екоинспек-
ция. От 24 август
данните от пунктове-
те за мониторинг на
атмосферния въздух
в Пловдив сочат
плавно повишаване
на фините прахови
частици.

Регистрирани са

Ïðàõ îò Ñàõàðà çàìúðñè
âúçäóõà â Ïëîâäèâ

20 на сто от лекарите
в болницата в Кюстендил
са в пенсионна възраст и
оттам отчитат липсата на
млади специалисти като
основен проблем. Близо
половината от медицин-
ските сестри, работещи в
здравното заведение, са в
пенсионна възраст.

20% îò ëåêàðèòå â áîëíèöàòà
â Êþñòåíäèë ñà ïåíñèîíåðè

Многопрофилната
болница в Кюстендил е
най-голямото здравно за-
ведение в областта и в
него се лекуват хиляди
пациенти от целия реги-
он. За тях се грижат 75
лекари и 145 сестри.

Ръководството на бол-
ницата се опитва да уве-

личи заплатите на меди-
цинските специалисти и
да достигне обещаните
преди месеци по-високи
възнаграждения. Заради
нестабилното финансово
състояние на здравното
заведение обаче възмож-
ностите им не са големи.
За юли средната сестрин-

ска заплата е 1534 лв.
бруто, средната лекарска
- 2673 лева.

1500 лева е стартова-
та заплата и на медицин-
ските сестри в благоев-
градската многопрофилна
болница. И в нея около 1/
3 от работещите лекари и
сестри са пенсионери.

София е сред 50-те града в Европа, из-
правени пред висок риск от недостиг на вода
до 2050 г. Това сочи нов анализ на WWF.

Според изследването 17% от хората в
Европа, могат да бъдат изправени пред ви-
соки до екстремни рискове от недостиг на
вода до средата на века. Авторите на изслед-
ването предупреждават, че това може да се
предотврати само ако правителствата и биз-
несът предприемат спешни действия за по-
вишаване устойчивостта на икономиките
чрез природно-базирани решения.

В доклада се припомня, че реките в Евро-

Ñîôèÿ å ñ âèñîê ðèñê
îò íåäîñòèã íà âîäà äî 2050 ã.

За пореден случай на агре-
сия над лекар съобщиха лекар-
ски организации. Този път по-
сегателството е било извърше-
но в село Чуково, община
Момчилград. 67-годишен фелд-
шер е бил ударен от 21-годи-
шен пациент.

Случаят е от събота, когато
в Спешния център в Момчилград
е получено повикване за паци-
ент с прорезна рана от село
Багрянка. На място отишъл екип,

Ïèÿí ïàöèåíò íàïàäíà
ôåëäøåð â Ìîì÷èëãðàäñêî

който обработил раната, а паци-
ентът бил насочен за хирургиче-
ски шев. Той първоначално от-
казал допълнителната помощ, но
след около час и половина при-
стигнал във филиала в Момчил-
град сам. На работа вече била
нощната смяна. Пациентът е
станал агресивен, ударил е фелд-
шер по рамото, след което е
избягал. Уведомена е полицията
и е арестуван. Вероятно напада-
телят е бил пиян.

превишения на сред-
ноденонощната пре-
делна норма за опаз-
ване на човешкото
здраве, която е 50 хg/
m3. Концентрациите
са били с най-високи
стойности на 26 ав-
густ - 1,1 пъти от
средноденонощната
норма в пункт “Ка-
меница” и 1,4 пъти в
пункт “ЖК Тракия”.

По информация
на Националния ин-

ститут по метеоро-
логия и хидрология
причината за пови-
шените концентра-
ции на ФПЧ е пре-
нос на прах от Са-
хара.

Екоинспекцията
уверява, че следи
състоянието на ат-
мосферния въздух и
ежедневно публику-
ва информация от
двете автоматични
станции.

па стават жертва на горещината, като чети-
ри от тях - Дунав, По, Рейн и Висла, са
изправени пред рекордно ниски нива, заст-
рашаващи бизнеса, индустрията, селското
стопанство и дори доставките на питейна
вода за местните общности.

Според изследването в групата с най-за-
страшените европейски градове попада и Со-
фия. Дори и при най-оптимистичния сцена-
рий в средносрочен и дългосрочен план сто-
лицата ни ще се намира пред по-голям риск
от недостиг на вода от градове като Рим,
Неапол и Тулуза.

В очакване на действия от кмета на “Триадица”, жители на района
сами започнаха да ремонтират вход към подлез на бул. “Гоце Делчев”
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Предложената от “Булгар-
газ” цена на газа за септември
е със 17% по-висока от тази
през август. Така прогнозната
цена за месеца е около 350 лева
на мегаватчас, обяви Деница
Златева, изпълнителен директор
на газовия доставчик, след от-
критото заседание на енергий-
ния регулатор по темата.

По време на самото заседа-
ние тя обяви, че компанията
ще поиска на 1 септември по-
голямо увеличение от вече вне-
сеното в деловодството на ре-
гулатора. “Имаме договорени-
те количества по азерските
доставки. Имаме две частични
карга втечнен природен газ и
имаме количество, което беше
изтъргувано на аукциона на
газов хъб “Балкан” на една

Ãàçúò ñëåäâàùèÿ ìåñåö
ùå ñòðóâà 350 ëâ.
Окончателното решение ще бъде
взето на 1 септември

изключително конкурентна
цена от доставчика, който спе-
чели този търг”, обясни Злате-
ва, цитирана от БНР.

Цената, на която “Булгар-
газ” продава синьо гориво
през август, е 298,29 лв./MWh
(без цени за достъп, пренос,
акциз и ДДС). На 11 август
“Булгаргаз” внесе своето
предложение за цена за сеп-
тември и на базата на него
експертите на КЕВР предло-
жиха цената за септември да
е 315,61 лв./MWh (без цени за
достъп, пренос, акциз и ДДС).
Това е и цената, която вчера
регулаторът предложи на ба-
зата на внесеното към момен-
та предложение. Окончателно-
то решение обаче ще бъде взе-
то на 1 септември.

В отговор на въпрос Злате-
ва обяви, че “Булгаргаз”
изпълнява договора към “Газ-
пром” и всеки ден изпраща
заявки за доставка на догово-
рените количества, а в отговор
се получава потвърждение за
нулеви количества за следва-
щия ден. Това обяви в телеви-
зионно интервю в понеделник

и премиерът Гълъб Донев.
“Разговорите са на политичес-
ко ниво. На този етап друже-
ството изпълнява само сега
съществуващия договор. Бан-
кови преводи не могат да се
правят”, допълни Деница Зла-
тева, цитирана от БНТ. Спо-
ред председателя на енергий-
ния регулатор Иван Иванов

преговори с “Газпром” няма да
доведат до търсения резултат.
Причините според него са от
всякакъв характер - техничес-
ки, икономически, финансови
и геостратегически. Аз съм
казал моята позиция и считам,
че такива преговори няма да
доведат до резултата, който се
търси, каза той.

Решението за цените на топлинната енергия ще
бъде валидно до 1 януари 2023 г., каза председате-
лят на КЕВР Иван Иванов. Той изтъкна, че никой
не може да даде гаранция, че цените на парното и
топлата вода няма да се увеличат след 1 януари
2023 г. Според шефа на енергийния регулатор по-
вишението на цената на парното с 39% за новия
отоплителен сезон е неизбежно, след като за шест
месеца тя е била замразена. “Това увеличение за
софийските потребители на топлоенергия до голя-
ма степен се дължи на крайно неправилното преус-
тановяване на пазарните механизми за ценообразу-
ване”, каза Иванов.

КЕВР е готова да се включи в проверките как
“Топлофикация София” е начислявала ДДС в израв-
нителните сметки за потребената топлоенергия през
изминалия отоплителен сезон, обяви Иванов. По
думите му вече е дадена ясна заявка от дружеството,
че ще коригира изравнителните фактури, като на-
числи върху сумите за доплащане по-ниската ставка
9%, действаща от 9 юли.

По-късно от общинското дружество съобщиха,
че “Топлофикация София” ще коригира с по-ниския
данък върху добавената стойност само издадените
изравнителни сметки за парно, по които има да се
доплаща. Това е решено след дадени допълнителни
указания и становище от Министерството на финан-
сите по казуса с изравнителните сметки и намалена-
та на 9 юли ставка на ДДС от 20 на 9 на сто.

Столичната община търси инвеститор, който да
вложи 800 млн. лв. в изграждането на нови мощно-
сти и подмяна на мрежата на “Топлофикация Со-
фия”, стана ясно от думите на столичния кмет Йор-
данка Фандъкова пред БНТ.

Öåíèòå íà ïàðíîòî
ùå áúäàò âàëèäíè
äî 1 ÿíóàðè

Очаквано заради ръс-
та на енергийните суро-
вини, довел до двуцифре-
на инфлация, заводските
цени продължават да се
увеличават. През юли те
нарастват с 42,5% в
сравнение със същия
месец на предходната
година, съобщава НСИ.

Без изненада най-го-
лямо нарастване има

Çàâîäñêèòå öåíè - íàä 40% ñêîê çà ãîäèíà
при производството и
разпределението на еле-
ктрическа и топлоенер-
гия и газ - със 103%, при
преработващата проми-
шленост то е с 25,3%, а
в добивната промишле-
ност е отчетено намале-
ние с 4,3%.

В сравнение с юни
цените на производи-
тел се увеличават сред-

но с 3,8%. Значителен
ръст е регистриран
при производството и
разпределението на
електрическа и топлое-
нергия и газ - с 19,3%,
а намаление е отчете-
но в добивната проми-
шленост - с 14,1%, и в
преработващата про-
мишленост - с 2,2%.

Производствените

цени за вътрешния пазар
се увеличават за месец с
8%. Ръст е регистриран
при производството и
разпределението на еле-
ктрическа и топлоенер-
гия и газ - с 20,1%. На-
маление на цените е от-
четено в добивната про-
мишленост - със 7,8%, и
в преработващата про-
мишленост - с 0,8%.

При средна цена от 1325,52
лева (без ДДС) за мегаватчас е
търгувана електроенергията на
Българската независима енергий-
на борса (БНЕБ), сочат данните
от търговията в пазарен сегмент
“Ден напред” след затварянето на
борсата вчера. Сделките са на
база ден на доставка 31 август.
Енергийната борса преди ден за-
твори при средна цена от 1312,35
лв. за мегаватчас.

Средната цена на пиковата енер-
гия (9-20 часа) e 1440,68 лв. за мега-

1325 ëâ. çà ìåãàâàò÷àñ ñòèãíà
òîêúò íà áîðñàòà ó íàñ

ватчас. Извънпиковата енергия (1-8
часа; 21-24 ч.) е изтъргувана при
средно 1210,36 лв. за мегаватчас.

Най-ниската цена в рамките на
вчерашната сесия, при ден на до-
ставка днес, е 882,08 лв. за мега-
ватчас, достигната за периода 3-4
ч., а най-високата е 1720,11 лева
за мегаватчас - за 20-21 часа. Дан-
ните от БНЕБ показват, че са про-
дадени общо 76 363,80 мегаватча-
са електроенергия.

Парламентът прие компенса-
ции за бизнеса заради високите

цени на електроенергията с акту-
ализацията на държавния бюджет
за тази година. Те предвиждат
Фонд “Сигурност на електроенер-
гийната система” да компенсира
небитовите крайни клиенти на
електрическа енергия в размер
100% от разликата между реална-
та средномесечна борсова цена на
сегмента “ден напред” на “БНЕБ”
ЕАД за съответния месец и базо-
вата цена в размер 250 лева за
мегаватчас (MWh) за периода от
1 юли до 31 декември 2022 г.

Испанското прави-
телство ще предложи на
ЕС да приложи същата
система за таван на це-
ните, която използва, спо-
ред водещия вестник в
страната.

Висшият енергиен
служител на Испания Те-
реза Рибера ще направи
предложението за прекъ-

сване на връзката на газа
с пазара на електроенер-
гия на едро на среща на 9
септември на енергийни-
те министри на ЕС, съоб-
щи El Pais, без да казва
как е получил информа-
цията. Рибера ще предло-
жи и ограничаване на це-
ната, плащана за емисии-
те на въглероден диоксид.

Испания и Португа-
лия получиха освобожда-
ване по-рано тази година
от Брюксел, което им
позволи да прекъснат
връзката между газа и
електричеството. Цените
на пазарите на едро в две-
те страни са значително
по-ниски от останалите в
ЕС, пише Bloomberg. Ис-

пания работи върху
предложение за промяна
на европейския пазар на
електроенергия от юли.
В понеделник председа-
телят на Европейската
комисия Урсула фон дер
Лайен каза, че ЕС се гот-
ви да използва този под-
ход на целия европейски
пазар.

Èñïàíèÿ ùå ïðåäëîæè íà ÅÑ ñâîÿòà
ñèñòåìà çà òàâàí íà öåíèòå



ИКОНОМИКА
2022

СРЯДА

31 АВГУСТ6
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За няколко дни служителите от зве-
ното за фискален контрол на Национал-
ната агенция за риходите (НАП) са про-
верили десетки търговски обекти в сто-
личния квартал “Студентски град”. Цел-
та е да се проследи отчитането на при-
ходите и издаването на касови бележки
при заплащането на стоки или услуги,
съобщават от приходната агенция.

Само за два дни, в началото на ми-
налата седмица, фискалните инспек-
тори са установили 16 нарушения,
като при 8 от заведенията и магазини-

Бизнес климатът в България рязко
се влошава през август. Основните
притеснения на предприемачите оста-
ват несигурната икономическа среда и
недостигът на работна сила, както в
предходните месеци. Опасения в раз-
гара на лятото създават и очаквани
проблеми с поръчки и доставки, както
и недостатъчното търсене.

През август общият показател на
бизнес климата се срива с 3,4% спря-
мо предходния месец. По-неблагопри-
ятен бизнес климат е регистриран в
промишлеността, търговията на дреб-
но и сектора на услугите. Единствено
в строителството показателят запазва
равнището си от юли. За сравнение,
през предходния месец общият пока-
зател на бизнес климата в България
остана в застой, а през юни се повиши
едва с 1,4 пункта спрямо май.

През август мениджърите са с
лоши очаквания за бизнес развитие-
то си във всички сфери с изключение
на строителството.

Бизнес климатът в промишленост-
та се понижава с 3,4%. Оценките на
промишлените предприемачи за насто-
ящото бизнес състояние на предприя-
тията са резервирани. Очакванията им
за следващите шест месеца също се
влошават. Отчита се и намаление на
осигуреността на производството с
поръчки, което е съпроводено с не-
благоприятни очаквания за производ-

Äàíú÷íèòå çàñÿêîõà óêðèâàíå
íà îáîðîòè â „Ñòóäåíòñêè ãðàä”

Предприемачите са с лоши очаквания за бизнес развитието
във всички сфери с изключение на строителството

ствената активност през следващите
три месеца. Най-сериозните проблеми
за развитието на бизнеса в сектора
продължават да бъдат несигурната
икономическа среда и недостигът на
работна сила, посочени съответно от

59,8 и 30,6% от предприятията.
Бизнес климатът в търговията на

дребно силно се влошава през август,
като съставният показател спада с 9%.
Негативните очаквания са в резултат
на резервираните оценки на търговци-

те на дребно за бизнес състоянието на
предприятията. Неблагоприятни са и
прогнозите им относно обема на про-
дажбите и поръчките към доставчици-
те през следващите три месеца. Най-
сериозното затруднение за развитието
на бизнеса продължава да е несигур-
ната икономическа среда. На второ и
трето място са конкуренцията в бран-
ша и недостатъчното търсене.

Бизнес климатът в услугите се по-
нижава с 1%, което се дължи на небла-
гоприятните очаквания за състоянието
на предприятията през следващите шест
месеца. Мненията относно настоящото
и очакваното търсене на услуги са също
по-резервирани. Несигурната икономи-
ческа среда, конкуренцията в бранша и
недостигът на работна сила остават
основните пречки, като спрямо юли се
наблюдава нарастване на отрицателно-
то въздействие на тези фактори.

Известен оптимизъм е отчетен
единствено в строителството. Бизнес
климатът запазва равнището си от
юли. По мнение на строителните
предприемачи настоящата строителна
активност се оценява като благопри-
ятна, като и прогнозите им за дей-
ността през следващите три месеца се
подобряват. Несигурната икономиче-
ска среда, цените на материалите и
недостигът на работна сила остават
основните фактори, затрудняващи
дейността в сектора.

СНИМКИ ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

В търговията на дребно бизнес климатът се е влошил с 9%

те е имало основание за прилагане на
административна мярка “запечатване
на обект” за срок от 1 месец. Най-
честите нарушения, които са конста-
тирали проверяващите, са неиздаване
на касови бележки и разминаване
между маркираните на касовия апа-
рат суми и наличностите в касата. В
рамките на проверките данъчните ин-
спектори са направили контролни по-
купки, приложили са т.нар. способ
“таен клиент”, вследствие на което са
установени нарушенията.

Øèøêîâ ñå èçïëàøè, ÷å ÌÐÐÁ
íå ìîæå äà ñè èçõàð÷è áþäæåòà

Служебният министър на регионал-
ното развитие Иван Шишков се при-
тесни, че ведомството му няма да може
да си изразходва бюджета до края на
годината. За 2022 г. МРРБ е с рекор-
ден бюджет за пътища - 2,5 млрд. лв.,
като в тази сума не са включени зава-
рените стари плащания, които увисна-
ха на хазната по незаконно наддогово-
рени дейности за пътно поддържане.

Според Шишков обаче за някои от
тези дейности няма готови проекти и
няма как да се извършат, обясни той
пред БНР. Мминистърът даде за при-
мер заложените основни ремонти на
пътища, за които в бюджета бяха за-
делени 1 млрд. лв. За тях нямало про-
екти и затова в бюджета на АПИ ще
се прави поредно преструктуриране.
От думите на Шишков се разбра, че
целта му ще бъде да се пренасочат
пари към участъците от 1 до 3 на
магистрала “Хемус”.

Не стана ясно колко точно ще бъдат
платени по договорите за тези лотове.
От думите на Шишков се разбра, че ще

бъде разплатено всичко извършено до
момента, като се отчетат вече дадени-
те аванси по договорите, като вероят-
но ще се възложат и нови дейности.
“Разплащането на вече извършеното ще
даде на фирмите глътка въздух и спа-
сение като срокове да продължат да
работят”, коментира Шишков. За ма-
гистрала “Хемус” бившият регионален
министър Гроздан Караджов настоя да
бъдат заделени допълнително 315 млн.
лв. за нови дейности и 610 млн. лв. за
пътя Видин-Ботевград.

За разлика от предходния служе-
бен кабинет, когато се коментираше
законността на тези договори и
възможността за разтрогването им, в
момента въпросът не се повдига. Слу-
жебният министър Шишков ще пусне
за обсъждане промени в Закона за
устройство на територията, които да
направят търпимо незаконното стро-
ителство, извършено със знанието на
държавата, по 4 и 5 лот на “Хемус”,
като промените ще останат за следва-
щото НС.

Äî 15 ñåïòåìâðè ïðèåìàò çàÿâëåíèÿ çà ïîäïîìàãàíå íà ï÷åëàðèòå
Предстои ускорен прием на

заявления по Временната рамка
за държавна помощ, като успо-
редно ще се приемат и заявле-
нията за отстъпка от стойност-

та на акциза върху газьола, е
съобщил министърът на земеде-
лието Явор Гечев на Консулта-
тивния съвет по пчеларство.

Пчеларите посочиха, че сек-

торът изпитва сериозни затруд-
нения заради нарасналите цени
за производство и натиска при
изкупуването на продукцията,
като за тях е особено важно

средствата да бъдат разплатени
бързо, информираха от аграр-
ното министерство. Гечев отго-
вори, че общинските и област-
ните дирекции “Земеделие” ще

работят без почивка, за да осъ-
ществят приема до 15 септем-
ври. След това се очаква данни-
те да бъдат обработени бързо
от Държавен фонд “Земеделие”.
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Товарен камион, превозващ домати, катастрофира след сблъсък по магистрала 80 в северната част
на щата Калифорния. Товарът се разпръсна върху няколкото платна на магистралата. Източната част
от магистралата бе почистена, но западната остана затворена шест часа след катастрофата

Екипи на турската жандар-
мерия по границата с Бълга-
рия са осуетили опит на гру-
па от 35 нелегални мигранти
да преминат в страната ни.

По сигнал екипи от обла-
стната жандармерия в Къркла-
рели предприели операция по
проверка на МПС по магист-
ралата към ГКПП Дерекьой/
Малко Търново в четири раз-
лични района на областта
Къркларели. В общо 9 авто-
мобила били разкрити 35 ми-
гранти от Афганистан. Всич-
ките пристигнали в Турция
нелегално.

Арестувани са деветима-

Еврокомисията възнаме-
рява да инвестира до 9 ми-
лиарда евро в икономиките
на Западните Балкани и да
привлече частни инвести-
ции в размер до 20 милиар-
да евро за този регион, за-
яви в понеделник лидерката
на Еврокомисията Урсула
фон дер Лайен в речта си
пред 17-ия Международен
стратегически форум в
Блед.

“Стартирахме инвести-
ционен план за инвестира-
не на 9 милиарда евро с по-
тенциал за мобилизиране на
20 милиарда евро частни
инвестиции за този регион.
Това ще ни позволи да про-
тиводействаме на намесата
на авторитарни държави,

СНИМКИ БТА

Хаитянски демонстрант пръска с
вода лицето си, засегнато от
сълзотворен газ, използван от
полицията при разпръскване на
протест в столицата Порт-о-
Пренс. Демонстрантите настояваха
за оставката на премиера Ариел
Анри, който не може да се справи с
ширещата се бедност, престъпност
и влошените условия на живот

ÅÊ ïëàíèðà 29 ìèëèàðäà
åâðî çà Çàïàäíèòå Áàëêàíè

Òóðöèÿ ñïðÿ ãðóïà
ìèãðàíòè êúì Áúëãàðèÿ

та шофьори на автомобили-
те, те са задържани за орга-
низиране на нелегален трафик
на хора. Бежанците са преда-
дени в Центъра в Пехли-
ванкьой за репатриране на
нелегалните мигранти. Мина-
лата седмица бе съобщено, че
18 сирийци и двама афганис-
танци са били заловени от
турските гранични власти
при опит да преминат неле-
гално в България.

Гръцката държавна теле-
визия ЕРТ предаде, че в по-
следните месеци значително
е увеличен миграционният
натиск по долното течение на

река Марица (Еврос на
гръцки), по която преминава
границата между Гърция и
Турция. Телевизията се позо-
вава на източници от поли-
цията. Според данни, предо-
ставени на ЕРТ, само през
първите 21 дни на август в
граничната област Еврос са
задържани 613 мигранти и 70
трафиканти. За същия пери-
од в цяла Гърция са задържа-
ни 1305 нелегални мигранти,
което означава, че половина-
та открити през август миг-
ранти са били в зоната на гра-
ницата с Турция по река Ев-
рос (Марица).

Натискът се е засилил осо-
бено през август, но гръцките
власти са установили тенден-
цията много по-рано. В пери-
ода май-август са задържани
1809 души за незаконно пре-
сичане на границата, докато
за същия период на миналата
година броят им е бил 1347,
тоест увеличението е с около
34 на сто.

Служителите на гръцките
гранични служби твърдят, че
турската жандармерия или се
прави, че не забелязва мигран-
тите, или направо ги изтласк-
ва към граничната линия.

Атина реши да удължи
граничната ограда по Еврос
по цялата дължина на грани-
цата или до 200 км. Сега огра-
дата е дълга 38 километра.

Рязко засилване на бежанския наплив
през граничната река Еврос в Гърция

Противоречиви съобщения постъпваха във вторник за во-
енните действия в Украйна.

Украинската армия твърди, че е пробила руските отбрани-
телни линии на няколко места близо до град Херсон. В Киев
съобщиха, че армията е започнала контраофанзива в Херсон-
ска и Николаевска области, че се извършва “настъпление в
различни направления” и “интензивни боеве” се водят в “почти
цялата” окупирана Херсонска област.

От руското министерство на отбраната заявиха, че украин-
ските атаки в двете области са отблъснати. Според министерст-
вото частите на украинската армия са понесли тежки загуби за-
ради активна отбрана на руските сили. Руската армия е унищо-
жила 26 танка, 32 блиндирани превозни средства, два изтреби-
теля Су-25 и противникът е изгубил над 560 военни. Украинска-
та армия обстреля територията на Запорожката АЕЦ с голямо-
калибрена артилерия, две експлозии станаха близо до сградата
за съхранение на отработено гориво, съобщи ТАСС. Проруска-
та управа на областта смята, че провокацията е опит да се осу-
ети пътуването на мисията на МААЕ до АЕЦ-а, която вече при-
стигна в Киев. В Прага министри от ЕС обсъждат мерки срещу
Русия и още помощ за Украйна.

Коментар на стр. 8

Èíòåíçèâíè âîåííè
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които подкопават развити-
ето на демократичните ин-
ституции”, заяви Фон дер
Лайен.

Нашите приятели от За-
падните Балкани винаги са
били част от европейското
семейство, нашите връзки
са укрепени от векове на
търговия и пътувания, до-
бави тя. Лайен обаче при-
зна, че напредъкът в интег-
рацията на балканските
държави в ЕС е бавен. Спо-
ред нея отговорни за това
са не толкова разногласия-
та между страните от ЕС, а
намесата на чужди играчи,
включително Русия, която
цели да забави изграждане-
то на демократични инсти-
туции.

Партия в РСМ иска
закриване на центъра
„Иван Михайлов”

Македонската партия Левица
внесе иск за забрана на дейността
на сдружение “Културен център
Иван Михайлов” в Битоля, инфор-
мира БНР, позовавайки се на БГНЕС.
Партията се позовава на чл. 65 от
Закона за сдруженията и фондаци-
ите, според нея сдружението раз-
палвало национална омраза и
нетърпимост. Центърът бе открит
на 16 април в присъствието на
тогавашния премиер Кирил Петков
и вицепрезидента Илияна Йотова.

Българин арестуван
в Германия за палеж

Задържан е 35-годишен българин
за палежа на жилищна сграда в Гер-
мания, отнела живота на четирима
души, сред тях и български гражда-
нин. Над 20 са ранените, като сред
тях също има наши сънародници. Сред
пострадалите има 8 деца. От сгра-
дата, която се намира в град Аполда,
са изведени 30 души. 44-ма българи са
имали адресна регистрация там, вклю-
чително семейства с малки деца. Зло-
сторникът се е предал в полицията,
но все още не е дал показания.

Соломоновите острови
с мораториум върху
военните кораби на САЩ

Правителството на Соломоно-
вите острови ще наложи морато-
риум върху военните кораби на
САЩ, влизащи в пристанищата на
страната, съобщиха агенциите, по-
зовавайки се на посолството на
САЩ в Австралия. Соломоновите
острови са в напрегнати отноше-
ния със САЩ и техните съюзници,
след като сключиха пакт за сигур-
ност с Китай през май.

Смъртоносни мълнии
в Куба

Мълниите убиват повече хора в
Куба, отколкото ураганите, показва
проучването на Метеорологичния ин-
ститут на Куба. Смъртните случаи
от мълнии са средно над 50 годишно
за периода 1987-2017 г. През послед-
ните 30 години те са общо 1742 -
доста повече от жертвите на ура-
ганите и силните дъждове. 16 по-
жарникари загинаха само от мълни-
ята този месец, предизвикала пожа-
ра в най-голямата петролна база в
страната в Матансас. През 2017 г.
ураганът “Ирма” от най-високата,
пета категория, причини смъртта на
134 души в Карибския басейн, вклю-
чително в американския щат Флори-
да. Жертвите в Куба бяха само 10.
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Данните сами говорят
От стр. 1

Сформираната в 47-
то Народно събрание
клиентелистка пишман
коалиция с участието
на влезлите във властта
хора на Слави Трифо-
нов свали правителст-
вото. Междувременно в
началото на август бе
назначено и поредно
служебно правитлество
на президента Радев.
Какво дава основание

да съзрем огромна раз-
лика?

Съвсем наскоро
НСИ оповести данни за
развитието на родната
икономика през второ-
то тримесечие на тази
година. И се оказа, че
въпреки сложната об-
становка - както като
външни фактори, така и
вътрешни, стопанство-
то ни е отбелязало реа-
лен ръст на БВП от
4,8%. Тези 4,8% обаче

са  реално увеличение-
то на БВП, след като се
изключи влиянието на
инфлацията. Заедно с
инфлационната компо-
нента номиналният
ръст на БВП е 22,9%.
Ако тези тенденции се
запазят до края на го-
дината, размерът на
българската икономика
ще достигне размер над
80 милиарда долара за
първи път в историята.

Беше отчетено също,

ЕС на полупредавка

Протичащите в Пра-
га срещи на външните и
военните министри на
ЕС са политически терен,
на който се очертава да
изплуват на повърхност-
та политическите разно-
гласия в общността по
украинския конфликт и
усилията й да прояви
трезвост и самостоятел-
ност от Вашингтон.

Външните министри
са се фокусирали върху
това дали да се наложи

визов режим за всички
граждани на Русия, а во-
енните - да приемат об-
щоевропейска програма
за обучение на украин-
ската армия, след като
“ситуацията на място
продължава да е много
лоша”, както призна
първият дипломат на ЕС
Жозеп Борел.

Клинично русофоб-
ските държави като Пол-
ша заедно с трите бал-
тийски републики, Шве-
ция, Румъния, Чехия и
Словакия се застъпват за
крайните решения и по
двата въпроса. Това е
“новата Европа”, ако
използваме категориза-
цията на Вашингтон по
иракския конфликт. Тя се
кичи със слугинско вер-
ноподаничество към
Америка, но демонстри-
ра и сериозни отстъпле-
ния от чисто европей-
ските ценности - при-

мерно от свободното
движение на хора и
идеи, от фокусирането
върху дипломатически-
те, а не военните подхо-
ди и конфликти, от отка-
за да се подстрекава на-
мирисващ на расизъм
етнически конфликт,
който Украйна, насъ-
сквана от уж толерант-
ната Америка, води вече
осма година срещу рус-
наците като народност.
А какво ли очакваш от
нещо ново в смисъл на
заслепено и незряло...

На другия полюс е
старата Европа воглаве
с Франция и Германия
плюс Италия, Кипър,
напоследък иберийските
държави и младата, но не
и зелена Унгария. На
такива страни и техните
общества не им е по вку-
са военна активност под
флага на ЕС. А в навече-
рието на срещите в чеш-

ката столица Париж и
Берлин официално обя-
виха, че са за избирате-
лен, а не повсеместен
визов режим за руснаци-
те. Сама по себе си това
също не е съвсем безу-
корна позиция, но все
пак не е твърдоглава до
глупост. В нея личи ти-
пичната за Европа гъвка-
вост, стремеж ЕС да
съхрани някаква авто-
номност от САЩ и нещо
от ценностите си.

И понеже в ЕС реше-
нията се взимат с кон-
сенсус, най-вероятно
“животинското русо-
фобство” няма да стане
общоевропейско. Но
това не значи, че то ще
се изпари. Нищо чудно в
Прага да се вземе реше-
ние “на полусъедини-
тел” - решение, което
позволява на двете гру-
пи да действат според
вижданията си.

Юри МИХАЛКОВ

ДАТАТА
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ИМПЕРАТОР (УМИРА 41 Г.).
Като малък майка му го облича-
ла в малки войнишки дрехи и
войниците започнали да го на-
ричат “Калигула”, което озна-
чава “Ботушчето” на латински.
Печели този прякор заради мал-
ките обувки, които били част
от “костюма” му. Като импе-
ратор е известен със своя показно екстраваган-
тен, ексцентричен и жесток деспотизъм. Запом-
нен е като “лудия” заради странните му дейст-
вия и решения.

1786 - РАЖДА СЕ МИШЕЛ ЙОЖЕН ШЕВРЬ-
ОЛ, ФРЕНСКИ ХИМИК И ФИЗИК (УМИРА 1889
Г.). Изследва главно състава на
мазнините и осапуняването им.
Работи върху цветовете и багре-
нето, получаването на чисти
мастни киселини и производст-
вото на свещи. През 1825 г. на
името на Шеврьол и Гей Люсак
бил издаден патент за производ-
ство на стеаринови свещи.

1888 - ДЖОН БОЙД ДЪНЛОП ПОЛУЧАВА ПА-
ТЕНТ ЗА “ПНЕВМАТИЧЕН ОБРЪЧ”. Шотландски-
ят изобретател всъщност
създава пневматичната
гума за велосипеди. По-
късно обаче патентното
ведомство определя патен-
та на Робърт Уилям
Томсън за пневматична гума за по-ранен. Въпреки
това изобретението на Дънлоп става определящо
за създаването на съвременната автомобилна гума.

1897 - ТОМАС ЕДИСОН ПАТЕНТОВА КИНЕ-
ТОСКОПА. Предшест-
веникът на съвременния
прожекционен апарат
публично е демонстри-
ран през май 1891 г. Ки-
нетоскопите се инста-
лирали като монетни автомати, от които зри-
телите можели да гледат кратки филми. Това
било важно за Едисон, който търсел начин да
забавлява клиентите, докато слушат музика на
неговия фонограф. Томас Едисон се смята за
един от най-плодотворните изобретатели на
своето време с рекорден брой патенти на свое
име - 1093.

1941 - САМОУБИВА СЕ МАРИНА ЦВЕТАЕВА,
РУСКА ПОЕТЕСА, ПРОЗАИК И ПРЕВОДАЧ (Р.
1892 Г.). Една от най-значимите
личности на руската литерату-
ра от XX век, както и от най-
обичаните руски поетеси. Пише
стихове от 6-годишна. Първия
сборник “Вечерен албум” издава
със свои средства. Получава об-
разованието си извън Русия, а
през 1922 г. емигрира в чужбина
заедно с дъщеря си. През лятото на 1939 г. се
връща в Москва, но заради войната е евакуирана
в провинцията. Самоубива се, като точното мя-
сто на гроба й е неизвестно.

1997 - В КАТАСТРОФА В ПАРИЖ ЗАГИВА
ПРИНЦЕСА ДАЯНА, ЧЛЕН НА БРИТАНСКОТО
КРАЛСКО СЕМЕЙСТВО (Р. 1961 г.). Има двама
синове от брака й с принц
Чарлз. По-големият Уилям
е един от наследниците на
кралския трон. Мерце-
десът, в който Даяна е
пътувала заедно с Доди ал
Файед и шофьора Анри
Пол, се разбива в тунела
Алма. Ненавременната и трагична смърт на лей-
ди Даяна е предмет на противоречиви хипотези
за причините. На 14.12.2006 г., след тригодишно
разследване, Скотланд Ярд излиза с доклад, че ав-
томобилната катастрофа не е резултат от за-
говор за убийство, а е трагичен инцидент.

че износът на стоки за
трети страни през юни
отчита ръст с 11% спря-
мо към май. Това отре-
ди четвърто място на
страната ни сред държа-
вите от ЕС с най-голямо
месечно увеличение на
експорта си.

Дори не е необхо-
дим коментар. Нито
припомняне на открове-
ните лъжи и празни
приказки. Данните сами
говорят.
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Три от закритите школа с
решение на МОН по предло-
жение на общинските съвети
са в Разградско, а две - в Сили-
стренско.

За съществуването на Основ-
ното училище “Кирил и Мето-
дий” в разградското село Киче-
ница борбата на местните хора
бе дълга, но тази година при-
ключи. Още преди две години
жителите на селото  остро се
противопоставиха срещу заяве-
ното намерение от Общинския
съвет, а инициативен комитет
дори събра подписка за запазва-
не на учебното заведение. Голя-
ма част от семействата в района
са социално слаби и още тогава
заявиха, че не могат да отделят
допълнителни средства за при-
движване на децата си до града,
ако например изпуснат училищ-
ния автобус. Опасенията бяха и
че децата от малцинствата веро-
ятно изобщо няма да продължат
обучението си. Тогава община-
рите реагираха на протестите и
решиха да оставят школото.
Тенденцията за намаляване на
учениците обаче продължи - те
останаха под нормативно опре-
деления минимум, със слети

паралелки от два класа и все по-
голяма необходимост от дофи-
нансиране от общинския бюд-
жет - 30 896 лв. за година. При
проверки в три поредни дни
през април тази година пък е
било установено, че учебните
занятия се посещават от 15-ина
ученици, а за отсъстващите не е
била посочена причината. Зато-
ва бъдещите трима първоклас-
ници и останалите около 20 уче-
ници ще бъдат насочени към
училището в село Раковски.

Другите две закрити школа в
Разградско - в селата Трапище и
Веселина, община Лозница,
също хлопнаха вратите без опи-
ти да оцелеят. Още през 2016 г.
местната управа предложи те са
бъдат “оптимизирани” заради
липса на деца и нужда от дофи-
нансиране. В ОУ “Кирил и
Методий” в с. Трапище до по-
следно са работили 9 учители с
30-ина ученици в маломерни или
слети паралелки, а за дейността
общината е трябвало да отдели
допълнително близо 20 000 лева
през годината.

Подобна е картината и в ОУ
“Иван Вазов” в с. Веселина,
където учениците през послед-

ната учебна година са били едва
16 по списък, а дофинансиране-
то от общинския бюджет е към
30 000 лева. Само четирима са
подлежащите да влязат в първи
клас наесен, но сега те ще бъдат
пренасочени към ОУ “Христо
Ботев” в с. Гороцвет.

От първи до седми клас уче-
ха и децата в две училища в
Силистренско, които ще оста-
нат тихи на 15 септември - ОУ
“Св. св. Кирил и Методий” в с.
Сокол и ОУ “Отец Паисий” в с.
Стефан Караджа в община Гла-
виница. Решението за затваря-
нето им е взето от Общинския

съвет с познатите мотиви. В
първото школо учениците са
били едва 31, а във второто - 47,
всички в слети и маломерни
паралелки с общо дофинансира-
не от над 36 000 лева за година.

Малко по-необичаен и дра-
матичен бе процесът по закри-
ване на училището в с. Никола-
евка, община Суворово, Варнен-
ско. ОУ “Христо Ботев” е създа-
дено през 1847 г. и това го пра-
ви най-старото във Варненска-
та околия, а първият учител в
него е бил поп Константин
Дънов, бащата на Петър Дънов.

Неговата съдба беше неясна
години наред заради проблеми с
ръководството, уволнен и
възстановен от съда директор и
местни интереси. През минала-
та година Общинският съвет все
пак взе решение за окончател-
ното закриване на школото. То
обаче бе спряно от Админист-
ративния съд във Варна. Тази
година училището не успя да
избяга от предначертаното и със

заповед на министъра на обра-
зованието е закрито.

Поредното селско училище
в Северозапада ще се опразни -
ОУ “Христо Ботев” в с. Д-р
Йосифово, Монтанско. В общи-
ната се очакват със 100 по-мал-
ко първокласници тази есен. В
селското школо в 1 до 8 клас
учениците са около 40, без тен-
денция да се увеличат. Класове-
те са слети, базата е остаряла и
не дава отговор на актуалните
условия, мотивират се общин-
ските съветници. Преподавате-
лите пък са само осем и са в
предпенсионна възраст или вече
пенсионирани. Децата ще бъдат
преместени във II СУ “Никола
Вапцаров” в Монтана.

Демографската криза не от-
мина и градове. Сливане на две
училища ще се наложи и във
Видин. Основното училище
“Отец Паисий” ще бъде закри-
то, а учениците ще бъдат преме-
стени в СУ “Св. св. Кирил и
Методий”. Учебното заведение
изпитва сериозен недостиг на
средства заради малкия брой
ученици, сградният фонд не
може да се поддържа на ниво,
има и проблеми с финансовата
издръжка. За 2021 г. например
има има недостиг от 51 000 лева.
56 ученици, 10 учители и пети-
ма души непедагогически пер-
сонал трябва да бъдат премес-
тени в другото школо.

На фона на тази тъжна кар-
тина е неуместен въпросът дали
има шанс скоро да чуем, че учи-
лищата се увеличават. Или за
закриване остават още 1940...

Всяка година тихо се
закриват селски школа,
стотици не оцеляха през
последните 30 години

Êàê
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Деси ВЕЛЕВА
Осем села у нас ще опустеят от 15 септември. Но не

защото хората изведнъж ще ги напуснат, а защото ще ос-
танат без училище. В България двата процеса са свързани
и спре ли да се чува училищният звънец, тенденцията към
обезлюдяване на населеното място става необратима.

От 1991 г. до момента в страната са закрити 1435 учи-
лища, от тях 630 са начални, 776 са основни, а 29 - средни.
Учениците за този период са намалели почти двойно - от
1 366 927 до 708 628.

През миналата учебна година класните стаи останаха
завинаги затворени само в две населени места, за предход-
ната - в цели 16, а за следващата - в 8. Очевидно посоката
е една, макар че крачките към края са неравномерни.

ОУ “Христо Ботев” в с. Д-р Йосифово, Монтанско

ОУ “Св. св. Кирил и Методий” в с. Сокол

ОУ “Кирил и Методий” в разградското село Киченица

ОУ “Христо Ботев” в с. Николаевка
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„Недомислен закон” или „пара в свирката на локомотива”?

Когато Законът се разминава с дей-
ствителността, се създава истински хаос,
но законен хаос, хаос, за който не е
виновен никой.

Това е ситуацията с изравнителните
сметки на топлофикациите, следствие на
комуникацията между Омбудсмана на
Републиката Диана Ковачева и Минис-
терството на финансите. Новината ес-
тествено излезе в петък, защото от неза-
помнени времена важните за страната
ни събития се случват именно в петък,
а фактът, че сме в сезона на отпуските,
е просто бонус за отговорните за случ-
ващото се.

Хаосът бе създаден от въпроса на
Ковачева, отправен към МФ, за това
каква трябва да бъде стойността на ДДС
на фактурите, издавани от топлофика-
циите, след датата на намаляване на тази
ставка от 20% на 9%.

Анализирайки Закона, Министерст-
вото на финансите отговаря: “Ако
данъчното събитие по доставката (дата-
та, на която плащането е станало дължи-
мо) е възникнало до 08.07.2022 г. вклю-
чително, ще е приложима стандартната
ставка от 20 на сто за доставката, съот-
ветно ако е възникнало на 09.07.2022 г.
и след тази дата, за доставката е прило-
жима намалената ставка от 9 на сто”.

И ето го проблемът: част от потре-
бителите на топлоенергия от топлофи-
кациите получават своите изравнителни
сметки с дата на фактурата след 8 юли
2022 г. В нея е отразено, че съответният
потребител доплаща на топлофикацион-
ното дружество определена сума, или
обратното - топлофикация му дължи
определена сума. Именно това е спор-
ната сума, която топлофикациите по
подразбиране приемат, че е с 20% и така
я фактурират. Това е реалността, така
да се каже. Според отговора на МФ
обаче получените след 8 юли фактури
трябва да са с намален ДДС.

Истинският проблем се състои в това,
че периодът, за който се отнасят изравни-
телните фактури за всички потребители, е
1 май 2021 г. - 30 април 2022 г. Оказва се,
че частта от потребителите, които са по-
лучили изравнителните си сметки след 8
юли, ще видят във фактурите си по-нисък
ДДС, независимо дали ще доплащат или
ще им връщат, само защото са получили
своята изравнителна сметка след тази дата.
По същество не всички ще заплащат топ-
лоенергията за един и същ отчетен период
по една и съща цена. Това поражда реди-
ца спорни въпроси, които водят до така
наречения хаос в сметките на топлофика-
циите. Ето и някои от тях:

1. Кои потребители
са ощетени?

Съществуват две логични основания
за определяне на времето/датата, към
която са изравнителните фактури. Едно-

Емил БРАНДИЙСКИ

то е реалното, а другото е законовото.
Реалното: Реално съществува група

потребители, които са били отчетени
още през май 2022 г. и реално изравни-
телните им фактури са били изготвени
още през юни от топлинните счетово-
дители. Веднага след изготвянето им е
било възможно те да бъдат платени,
тоест преди датата 9 юли, тъй като ин-
формацията за тези фактури е била
налична в “Топлофикация” още преди
тази дата. Тогава съществуват 4 основ-
ни вида потребители (Таблица 1).
Всъщност вариантите на видовете по-
требители са повече, но няма да ги
разглеждам в момента.

От таблицата се вижда, че по съще-
ство потребителите едно и две, получи-
ли и заплатили изравнителни сметки
преди 9 юли 2022 г., ще заплащат 20%
ДДС за потребената топлоенергия в
изравнителните им фактури, независи-
мо дали доплащат или им връщат парите
за тази топлоенергия. Те са “прецакани”
по простата причина, че цялата заплате-
на от тях топлоенергия е с ДДС от 20%.

В случая онези потребители, които
са получили изравнителните си сметки
след 8 юли и доплащат, също са ощете-
ни, защото на тях ще им върнат парите
за надплатената топлоенергия с ДДС от
9%, а те са заплатили предварително тази
топлоенергия с ДДС от 20%.

Единственият печеливш потребител
е №3, защото той ще доплаща количест-
во топлоенергия с намалена ставка ДДС,
която ще е в размер на 9%. Степента на
“прецакване” (“печалба”) зависи също и
от големината на сумата в изравнител-
ната сметка. Едно е изравнителната
сметка (доплащане или връщане) да ти е
5 лв. и съвсем друго е тя да ти е 500 лв.

Да разгледаме и второто “законо-
во” логично основание. Ще визирам
изцяло потребителите на “Топлофика-
ция София”, тъй като разглежданите
от мен изравнителни сметки са на та-
кива потребители. Изхождам от факта,
че всички разгледани от мен изравни-
телни фактури, издадени от “Топлофи-
кация София”, официално са обявени
с дата на данъчно събитие 31.07.2022
г., независимо дали са получени и пла-
тени преди граничната дата 9 юли
2022 г. (Таблица 2).

От Таблица 2 е видно, че на всички
потребители ще бъдат издадени факту-
ри с намален на 9% ДДС.

В този случай потребителите, на
които ТС има да връща суми, ще са
прецакани, защото те са заплатили над-
внесената топлоенергия с ДДС от 20%,
а върнатите им суми ще бъдат с по-
ниска ставка на ДДС. Обратното ще е
в случаите, когато потребителите
трябва да додават. Те ще доплащат ко-
личество топлоенергия с 9% ДДС вме-
сто с 20% ДДС.

Като генерален извод на всичко каза-
но дотук можем да отбележим, че по-
требителите, които са надплатили (пла-
щали повече от необходимото) реално
изразходваното количество топлоенер-
гия, при всички случаи са “прецакани”.

Какво ще се случи, ако ДДС бъде
намален? Това означава, че тази надпла-
тена топлоенергия, която ние сме пла-
тили с 20% ДДС, ще ни бъде върната,
но ДДС ще бъде 9% - тоест ще получим
по-малко пари.

2. Кой е виновен
за този хаос?

Бомбата е хвърлена официално от
Омбудсмана на Републиката, макар че
се съмнявам, че тя е истинският първо-
източник на идеята. Тя единствено е
счела за необходимо и за свой дълг “да
защити” потребителите с възможност-
та, дадена от закона. Само дето не е
помислила, че ще има друга част от
потребителите, които ще бъдат ощете-
ни. Ако е била подведена от някой друг
първоизточник, то остава горчивото
съмнение за липсата на експертиза в
структурата на институцията.

В случая “Топлофикация София”
също има вина, неспазвайки закона, но
тя лесно би могла да се оправдае, че ако
приложи закона, то част от потребите-
лите ще бъдат ощетени, което, видиш ли,
тя като “социално отговорна компания”
не би искала да се случи. До известна
степен вина в ощетяването на потреби-
телите, ако се вземе решение да бъдат
коригирани сметките, ще имат онези
фирми за дялово разпределение, които
не са изравнили още в края на април
своите прогнозни стойности с тези на
“Топлофикация София”.

Като че ли недомислието идва от
страна на управляващите, които в жела-
нието си да облекчат сметките на потре-
бителите чрез намаляване на ДДС въвеж-
дат намалението като текст, без да по-
мислят за последствията от така взетото
решение. От Министерството на финан-
сите също не са помислили, че ще пре-
дизвикат невиждан досега хаос в смет-
ките, издавани от топлофикациите.

3. Има ли решение
на проблема?

Решение има и мисля, че то е един-
ствено. Министерският съвет или ком-
петентният правоприлагащ орган тряб-
ва да вземе решение от обхвата на зако-
на, с който се сваля стойността на ДДС
за топлоенергията от 20% на 9%, да
отпаднат изравнителните сметки за от-
четния период 2021-2022 г.

4. Кой печели
от всичко това?

От целия този хаос печелят единст-
вено топлофикациите и в най-голяма
степен “Топлофикация София” като
най-голямото топлофикационно дру-
жество в страната. Ако й наредят да
приложи закона, тя ще си измие ръце-
те от факта, че част от потребителите
ще бъдат ощетени.

Най-голямата полза за нея обаче е
отклоняване на общественото внимание
от все повече набиващите се на очи висо-
ки сметки за топлоенергия. В казуса със
сега създадения хаос и хилядите оплаква-
ния на потребителите от високите сметки
прозира единствено истината за невъзмож-
ността на потребителите да заплащат ви-
соките цени на топлоенергията.

Икономически живот,
със съкращения

Таблица 1

Таблица 2
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 Служебният финансов
министър Росица Велкова-
Желева обяви, че няма до-
статъчно приходи, за да се
изпълни актуализацията на
бюджета и преизчисляване-
то на пенсиите. Освен това
увеличаването на социални-
те разходи щяло да взриви
нашата национална цел за
влизане в Еврозоната. Ваши-
ят коментар?

- Първо, аз не мисля, че на
който и да е служебен кабинет
му е работа да коментира та-
кива дългосрочни виждания.
Той има една основна функ-
ция - да осигури честни и по-
чтени избори, а не да прави
дългосрочни прогнози и про-
грами. На второ място, знаете,
че парламентът реши първо
БНБ да изготви доклад за ико-
номическото и финансовото
състояние на държавата, както
и последиците от въвеждане на
еврото, преди да се вземе окон-
чателно решение за момента, в
който България трябва да при-
еме еврото.Ситуацията в све-
та, Европа и България е толко-
ва тежка, че да предприемаме
такива стъпки, които да утеж-
нят семейния бюджет на бълга-
рите и да спъват развитието
на икономиката. Нека служеб-
ните министри да се въздържат
от подобни категорични изказ-
вания.Още повече - да говорим,
че приемането на еврото е на-
ционална цел е малко странно.
Национална цел беше влизане-
то на страната ни в ЕС през
2007 г. Не знам такава да е
въвеждането на европейската
валута у нас. Тук трябва да се
подходи прагматично, трябва

този ход преди всичко да е из-
годен за България.

 А влиза ли в правомо-
щията на служебния каби-
нет да се занимава с актуа-
лизация на бюджета?

- Служебният кабинет не
може да прави актуализация,
тъй като трябва да има На-
родно събрание, което да гла-
сува проекта за бюджет. Ос-
тавихме държавата с добри
сметки и огромен излишък.
Говорим за милиарди, които
имаше по сметка на държава-
та, с една актуализация, която
беше съобразена с национал-
ната финансова рамка..

Дълговата схема на Бълга-
рия беше 25% от БВП по
времето на Борисов. По вре-
ме на нашето седеммесечно
управление националният
дълг се сви с близо 3%, защо-
то правителството успя да
върне средства на банките.
Нещо, което не се беше случ-
вало от десетки години: стра-
ната да върне пари на банки-
те-кредитори. Това беше без-
спорен успех на този кабинет.

Още един успех. За първо-
то тримесечие на тази година
в бюджета постъпиха 7,3 млрд.
евро повече от износа, благо-
дарение на стабилното състо-
яние на икономиката и индус-
трията ни. За сравнение - 5,3
млрд. евро е бил износът през
последното тримесечие от уп-

БСП имаше изключително се-
риозно изказване на Румен
Овчаров, безспорен енергиен
капацитет, за тези уволнения.
Правя препратка към негово-
то изказване - тези уволнения
в АЕЦ “Козлодуй” буди мно-
го съмнения и връща стари
схеми на управление в центра-
лата.Не намирам тези действия
за правилни, още повече, че
АЕЦ-а в момента носи мили-
арди левове печалба за страна-
та ни. Това ни даде възмож-
ност да наложим мораториум
върху цената на тока за бита,
което беше в услуга на хората.
Успяхме да осигурим и ком-
пенсации за бизнеса, така че да
не фалират фирмите и да оста-
вят служителите си без работа
в условията на криза.

И тук отново отварям го-
лямата тема за БСП - строи-
телството на АЕЦ “Белене”.
Силно се надявам в следващи-
ят парламент да има поне 121
български народни представи-
тели, които да стартират доиз-
глаждането на Втора атомна.
Ако я бяхме построили, сега
енергийната независимост на
страната щеше да е гарантира-
на. На референдума за изграж-
дането на АЕЦ “Белене”
събрахме 780 000 български
подписа, но в парламента ги
няма онези 121 гласа, които да
стартират проекта. Затова
призовавам да се гласува за

14 години. Вдигнахме мини-
малната заплата, ваучерите за
храна от 80 лв. станаха 200
лв. Освен това могат да бъдат
използвани не само за храна,
а и за почивка, за покупка на
книги, за посещени е на кул-
турни мероприятия. Кой успя
да напарви това само за 7
месеца? Надявам се да има
разум когато се гласува!

 В каква кондиция е
БСП за изборите?

- Състоянието на БСП е
много добро. БСП е мъдра пар-
тия, която дава стабилност и
която има предсказуемост в
своето управление. Всички ви-
дяха какво и как правим в име-
то на благоденствието на хора-
та и държавата. Нашите колеги
по места трябва да направят
всичко със сърце и душа за тази
кампания, за да запалят хората
около себе си. Ако това успеем
да направим, то и периферията
ще даде своя глас именно за
тази сигурност и стабилност. С
един поглед напред за развити-
ето на държавата.

 Какво ще бъде различ-
ното в тази кампания?

- Искаме да покажем на
хората какво успяхме да на-
правим за 7 месеца в областта
на социалната сфера за млади-
те семейства и възрастните
хора. Всичко това постигнах-
ме с много труд и подготвени
кадри. БСП е партията, която
може да даде мъдрост, стабил-
ност, переспектива, надежда на
хората. Ние знаем как да уп-
равляваме. Неслучайно сме на
131 години. Доверете ни се, за
да можем наистина да проме-
ним страната ни. Да вървим
към нещо по-добро, което все-
ки един желае за децата си, себе
си и държавата си.

Със съкращения

Îñòàâèõìå äúðæàâàòà ñ äîáðè
ñìåòêè è îãðîìåí èçëèøúê

Îñíîâíàòà ôóíêöèÿ íà ñëóæåáíèÿ
êàáèíåò å äà îñèãóðè ÷åñòíè è
ïî÷òåíè èçáîðè, à íå äà ïðàâè
äúëãîñðî÷íè ïðîãíîçè è ïðîãðàìè

“

БСП е партията, която може да даде стабилност и да промени
страната ни, казва организационният секретар и председател
на Националния предизборен щаб на БСП пред БСТВ

равлението на Борисов, т.е -
увеличението е с 2 млрд. евро.

Икономиката се развиваше
с изключително бързи темпо-
ве. Постигнахме и нещо добро
за страната ни, за пръв път
оглавихме положителна евро-
пейска класация - за първото
шестмесечие на тази година из-
лязохме на първо място по
ръст на икономиката и индус-
трията. Нещо, което никога
досега не се беше случвало.
Това са фактите и няма нужда
от фриволни изказвания, като
това на служебния финансов
министър.

 Как ще коментирате
изключително мащабните
и груби смени на назначени
от БСП и редовното прави-
телство кадри, включител-
но и в печелившите предпри-
ятия като АЕЦ “Козло-
дуй”?

- На последният пленум на

БСП, тъй като ако бяхме на
власт, тази централа отдавна
щеше да е завършена.Така как-
то преди 60 г. нашите майки и
бащи построиха АЕЦ “Козло-
дуй”, която днес гарантира
енергийната сигурност и носи
огромни печалби и ползи за
българите. Дано този път хо-
рата гласуват с разум и според
приноса на отделните партии
за страната ни. А не от емоци-
ята на една или друга песен.

 Ще доведат ли хаотич-
ните действия на служеб-
ния кабинет до плащането
на една тлъста сметка по
отношение на газа?

- На България й е необхо-
дима стабилност за доставките
и осигуряване на възможно
най-евтиният газ за страната
ни. Ето това трябва да е наша-
та позиция, независимо откъде
е и как идва синьото гориво.
Едната от тези възможности са

БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ:

Интервю на Нора СТОИЧКОВА

доставките на руски газ. “Газ-
пром” няма защо да бъде из-
ключван от тези опции. Ние
40 години работим с “Газ-
пром” и той става в един мо-
мент най-лошата компания.
Защо?! При положение, че
имахме дългосрочни договори
и възможно най-изгодни цени.

Ето един пример със
съседна Турция. До 20 август
т.г. цената за България е 1695
долара за 1000 куб. м. А за
Турция газът е на 182 долара
за 1000 куб. м. т.е имаме 931%
разлика - 9,3 пъти по-евтин е
газът в Турция, защото тя води
една по-ясна енергийна поли-
тика.

Същото е и в Сърбия - 3,3
пъти е по-евтино горивото за
автомобилите, отколкото е в
България. Така е и в Гърция.
Затова от БСП сме категорич-
ни, че “Газпром” трябва да
участва в преговорите и ако
те дадат най-добрата цена,
нека газът да бъде от тях.
Трябва да престанем с тези
идеологеми, че едва ли не газът
е оръжие в ръцете на Русия и
прочее. При положение, че
студената зима чука на врата-
та ни и всеки има нужда да се
отоплява. Ние като политици
сме длъжни да осигурим топ-
лото на българските семейст-
ва и енергията за българската
икономика. Това не може да
изключва Русия и “Газпром”.

Второ, България има нуж-
да от 3,5 млрд. куб. м. газ. От
Азербайджан са осигурени от
1 млрд. кубометра, а останали-
те 2,5 млрд. откъде ще дойдат?
Ако са втечнен газ, въпросът е
на каква цена ще бъде достав-
ката? Ние, нашата икономика
ще бъде ли конкурентоспособ-
на, при прекалено скъпа енер-
гия? Такава трябва да бъде по-

литиката, която да водим, но с
необходимото мнозинство в
парламента.

 Смятате ли, че ще има
редовно правителство?

- Да, разбира се, и затова
се отива на избори. За да може
такъв кабинет да ни изведе от
тежката ситуация, в която се
намира в момента страната
ни. Това, което БСП направи
за 7 месеца, ще го продължи в
следващия кабинет. Това са
безплатните детски градини за
децата ни, социалните помо-
щи за младите семейства. Със
162 лв. средно са увеличените
пенсии по верме на управле-
нието на ГЕРБ. Ние ги увели-
чихме със 167 лв. само за 7
месеца. Това не е ли един
безспорен успех?

Нашето намерение е да
осигурим безплатни учебници
за учениците до 12 клас, без-
платни лекарства за децата до
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Светът е на ръба на ядрена катаст-
рофа до голяма степен поради неуспеха
на западните политически лидери да
бъдат откровени за причините за еска-
лиращите глобални конфликти. Безмило-
стният западен разказ, че Западът е бла-
городен, докато Русия и Китай са зли, е
глуповат и изключително опасен. Това е
опит да се манипулира общественото
мнение, а не да се занимава със съвсем
истинска и належаща дипломация.

Европа трябва да се замисли над
факта, че неразширяването на НАТО и
изпълнението на споразуменията от
Минск II биха предотвратили тази ужас-
на война в Украйна.

Основният наратив на Запада е вгра-
ден в стратегията за национална сигур-
ност на САЩ. Основната идея на САЩ
е, че Китай и Русия са непримирими
врагове, които “се опитват да подкопаят
американската сигурност и проспери-
тет”. Тези страни, според САЩ, са “ре-
шени да направят икономиките си по-

Îïàñíèÿò ïðîñòîäóøåí ðàçêàç
íà Çàïàäà çà Ðóñèÿ è Êèòàé
Прекомерният страх се продава на западната
общественост чрез манипулиране на фактите

*Джефри Д. Сакс /Jeffrey D.
Sachs е университетски професор и
директор на Центъра за устойчиво
развитие към Колумбийския универ-

ситет, където ръководи The Earth
Institute от 2002 до 2016 г. Той

също така е президент на мрежа-
та за решения за устойчиво разви-
тие на ООН и комисар на Комиси-

ята за широколентов достъп на
ООН за развитие. Бил е съветник
на трима генерални секретари на

ООН и в момента служи като
защитник на Цели за устойчиво

развитие при генералния секретар
Антонио Гутериш.

Джефри САКС*

малко свободни и по-малко справедли-
ви, да разширят армията си и да контро-
лират информацията и данните, за да
репресират своите общества и да раз-
ширят влиянието си”. Иронията е, че от
1980 г. САЩ са участвали в

поне 15 отвъдморски войни

(Афганистан, Ирак, Либия, Панама,
Сърбия, Сирия и Йемен са само няколко
от тях), докато Китай не е бил в нито
една, а Русия само в една (Сирия) извън
бившия Съветски съюз. САЩ имат воен-
ни бази в 85 страни, Китай в 3 и Русия
в 1 (Сирия) извън бившия Съветски съюз.

Президентът Джо Байдън разпрост-
ранява тази басня, заявявайки, че най-
голямото предизвикателство на нашето
време е конкуренцията с автокрациите,
които “се стремят да увеличат собстве-
ната си власт, да изнасят и разширяват
влиянието си по света и оправдават сво-
ите репресивни политики и практики
като по-ефективен начин за справяне с
днешните предизвикателства.” Стратеги-
ята за сигурност на САЩ не е дело на
който и да е президент на САЩ, а на
американската система за сигурност,
която е до голяма степен автономна и
действа зад стена от секретност.

Прекомерният страх от Китай и
Русия се продава на западната общест-
веност чрез манипулиране на фактите.
Едно поколение по-рано Джордж У.
Буш-младши продаде на обществото
идеята, че най-голямата заплаха за Аме-
рика е ислямският фундаментализъм, без
да споменава, че ЦРУ със Саудитска
Арабия и други страни е създало, фи-
нансирало и разположило джихадисти-
те в Афганистан, Сирия и другаде, за да
се бият във войните на Америка. Или
помислете за нахлуването на Съветския
съюз в Афганистан през 1980 г., което
беше описано в западните медии като
акт на непредизвикано вероломство.

Години по-късно научихме, че съвет-
ската инвазия всъщност е била предше-
ствана от операция на ЦРУ, предназна-
чена да провокира съветската инвазия!
Същата дезинформация се случи и по
отношение на Сирия. Западната преса е
пълна с взаимни обвинения срещу воен-
ната помощ на Путин за сирийския Ба-
шар ал-Асад в началото на 2015 г., без
да се споменава, че САЩ подкрепиха

свалянето на ал-Асад в началото на 2011
г., като и че ЦРУ финансира голяма
операция (Timber Sycamore) за сваляне-
то на Асад години преди пристигането
на Русия.

Или още по-скоро, когато председа-
телят на Камарата на представителите
на САЩ Нанси Пелоси безразсъдно
отлетя за Тайван въпреки предупрежде-
нията на Китай, никой външен министър
от Г-7 не разкритикува провокацията на
Пелоси, но министрите от Г-7 заедно
остро критикуваха “свръхреакцията” на
Китай към пътуването на Пелоси. За-
падният разказ за войната в Украйна е,
че това е непровокирана атака от стра-
на на Путин в стремежа да се възроди
Руската империя. И все пак,

истинската история започва

с обещанието на Запада към съветския
президент Михаил Горбачов, че НАТО
няма да се разширява на изток, последва-
но от четири вълни на разширяване на
НАТО: през 1999 г., включвайки три цен-
тралноевропейски държави; през 2004 г.,
когато се включват още 7, включително
черноморските и балтийските държави;
през 2008 г., като се ангажира да се раз-
шири с Украйна и Грузия; и през 2022 г.,
когато бяха поканени в НАТО четирима
лидери от Азиатско-тихоокеанския реги-
он, за да се прицелят в Китай.

Западните медии също не спомена-
ват ролята на САЩ в свалянето на про-
руския президент на Украйна Виктор
Янукович през 2014 г.; неуспеха на
правителствата на Франция и Германия
да бъдат гаранти по споразумението
Минск II и да притиснат Украйна да
изпълни ангажиментите си; огромните
американски въоръжения, изпратени в
Украйна по време на администрациите
на Тръмп и Байдън в навечерието на
войната; нито отказа на САЩ да прего-
варя с Путин за разширяването на
НАТО към Украйна.

Разбира се, НАТО казва, че това е с
чисто отбранителна цел, така че Путин
няма от какво да се страхува. С други
думи, Путин не трябва да обръща вни-
мание на операциите на ЦРУ в Афгани-
стан и Сирия; на бомбардировките на
НАТО над Сърбия през 1999 г.; на сва-
лянето на Муамар Кадафи от НАТО
през 2011 г.; на окупацията на Афгани-

стан от НАТО за 15 години; нито на
“гафа” на Байдън, призоваващ към сва-
лянето на Путин (което, разбира се,
изобщо не беше гаф); нито на министъ-
ра на отбраната на САЩ Лойд Остин,
който заяви, че целта на войната на САЩ
в Украйна е отслабването на Русия.

В основата на всичко това е опитът
на САЩ да останат световната хегемон-
на сила, като увеличават военните съю-
зи по света, за да сдържат или победят
Китай и Русия. Това е

опасна, измамна
и остаряла идея

САЩ имат едва 4,2% от световното
население, а сега едва 16% от световния
БВП (измерен по международни цени).
Всъщност комбинираният БВП на Г-7
сега е по-малък от този на БРИКС (Бра-
зилия, Русия, Индия, Китай и Южна
Африка), докато населението на Г-7 е
само 6% от света в сравнение с 41 про-
цента в БРИКС.

Има само една страна, чиято само-
декларирана фантазия е да бъде домини-
ращата сила в света - САЩ. Крайно вре-
ме е САЩ да признаят истинските източ-
ници на сигурност: вътрешно социално
сближаване и отговорно сътрудничество
с останалия свят, а не илюзията за хеге-
мония. С такава преразгледана външна
политика САЩ и техните съюзници биха
избегнали война с Китай и Русия и биха
позволили на света да се изправи пред
безбройните си екологични, енергийни,
хранителни и социални кризи.

И най-вече, в този момент на изклю-
чителна опасност европейските лидери
трябва преди всичко да търсят истин-
ския източник на европейска сигурност:
не хегемонията на САЩ, а европейски-
те споразумения за сигурност, които
зачитат легитимните интереси на сигур-
ността на всички европейски нации, със
сигурност включително Украйна, но
също и Русия, която продължава да се
съпротивлява на разширяването на
НАТО в Черно море. Европа трябва да
се замисли върху факта, че неразширя-
ването на НАТО и изпълнението на спо-
разуменията от Минск II биха предотв-
ратили тази ужасна война в Украйна.
На този етап дипломацията, а не воен-
ната ескалация, е истинският път към
европейската и глобалната сигурност.

commondreams.org
Превод за „Гласове”:

Георги Ванчев
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

НАКРАТКО

¬¿Õfl Ÿ≈–≈¬¿, ÔÂ‚Ëˆ‡,
‡ÍÚËÒ‡, ÔËÒ‡ÚÂÎÍ‡
»À»fl  Œ—“Œ¬, ÒˆÂÌ‡ËÒÚ,
ÂÊËÒ¸Ó, ÔÓ‰ÛˆÂÌÚ
œÓÙ.  –”Ã ƒ¿ÃflÕŒ¬,
ÒÍÛÎÔÚÓ
Àfi¡Œ—À¿¬ œ≈Õ≈¬,
ÙÛÚ·ÓÎÂÌ ÚÂÌ¸Ó
œ¿¬À≈“¿ ƒ¿¬»ƒŒ¬¿,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡

София на допир предлага
изложбата „Друг(и)
градски ред(ове)”

СНИМКА МАРГАРИТА ЕНЕВА

София Грънчарова

Изложба под наслов “Друг(и)
градски ред(ове)” ще бъде открита в
галерията на Института за съвре-
менно изкуство в София на 1 септем-
ври между 18 и 20 ч. Тя е част от
проекта “Супер позиции/Заплитане
2022”, който създава нарочна твор-
ческа среща между български и чуж-
дестранни художници и куратори,
работещи за първи път заедно.
В случая младата българска худож-
ничка София Грънчарова и утвърде-
ният турски куратор Фират Арапог-
лу преплитат творчески вдъхнове-
ния, провокирани от личния досег на
визуалния артист с множеството
урбанистични пластове на град Со-
фия, в който двамата откриват
директни и индиректни препратки
към европейската странстваща
мисъл, културни течения и философ-
ски и напълно прагматични инвенции.

Първа Дълга нощ
на виенските пазари

СНИМКА (C) POPP HACKNER

Виена организира на 2 септември
за първи път “Дълга нощ на виенски-
те пазари”, в която се включват
13 пазара, а сергиите ще останат
отворени до 23 ч., научи ДУМА от
Ойроком-ПР София. Целта е да
утвърди ролята им като популярно
място за срещи на хората в града.
Разнообразна програма с концерти,
четения, куклени представления, тур-
нир по шах и диджеи ще се погрижи
за забавлението на посетителите.
Пазарите са в основата на виенска-
та търговия и днес са по-популярни
и модерни от всякога. През май бе
отбелязан нов рекорд: 387 600 посе-
тители за седмица. За миналата
година общият оборот на 17-те ви-
енски пазара, обхващащи 662 посто-
янни пазарни сергии, е 390 милиона
евро. Пазаруването на открито и
стоките на местни производители
привличат потребителите.

Откриването на благо-
творителната фотоизложба
“Деца (не) като другите” ще
се състои на 1 септември от
18 ч. в столичната галерия
“nOva art space” (ул. “Събор-
на” 3), научи ДУМА от Еми-
лия С. Николова. Събитието,
което е част от националната
инициатива “Да се запозна-
ем”, представя 40 нови порт-
рета на българчета със спе-
циални потребности. Автори
на снимките са фотографи от
различни градове у нас -
Пловдив, София, Стара Заго-
ра, Русе и др., които са обе-
динени от идеята да покажат
колко красиви са детските ус-
мивки. В края на месеца ор-
ганизаторите от проекта
“Различните” деца на Бълга-
рия” и фондация “Можем за-
едно” ще гостуват с фотогра-
фиите и в Златоград.

Най-новата творба на популярния сръбски режисьор Радивое Ан-
дрич “Как се научих да летя” ще бъде показана предпремиерно на
София съмър фест на 1 септември от 20 ч.

Слънце, море, тийнейджърски трепети, 12-годишната София и двете й
луди баби! Какво по-сериозно обещание да искаме от Раша Андрич?! “Как
се научих да летя” е екранизация по награждавания едноименен роман на
известната детска писателка Ясминка Петрович. Една привидно скучна
ваканция на идиличния средиземноморски остров Хвар се превръща в
безценно преживяване за главната героиня София - тя намира нови при-
ятели, получава първата си целувка, среща се отново с отдавна разделе-
ното си семейство и преживява незабравими приключения...

Филмът е копродукция на Сърбия, Хърватия, България (Арт фест -
Мира Сталева, Стефан Китанов, в копродукция с Доли медия студио -
Добромир Чочов) и Словакия. От българска страна в актьорския екип е
Стефан Щерев, звукорежисьор е Момчил Божков, художник-гримьори са
Петя Симеонова и Атанас Темнилов. Част от звуковата постпродукция е
реализирана в Доли медия студио.  Продукцията е подкрепена от “Maison
de Mitko Damov” и медицинска лаборатория “Бодимед” и е реализирана
с финансовата подкрепа на ИА “Национален филмов център”.

Събраните средства по
време на изложбата и в Со-
фия, и в Златоград ще бъдат
изцяло в подкрепа на каузата

“Храна за живот”, която има
за цел да насочи вниманието
както на обществото, така и
на управляващите към въпро-

са за ентералните храни и
хората, които имат нужда от
тях, за да живеят. Затова и в
изложбата са включени някол-
ко портрета на деца, които
имат жизнена нужда от енте-
ралните храни.

Водеща на откриването на
изложбата в София в че-
твъртък е Аделина Банакие-
ва, която от години се бори
за каузата на “Храна за жи-
вот”. По време на събитието
ще бъде представена и сти-
хосбирката на 16-годишната
Кристислава от Разград, коя-
то е с диагноза Детска цере-
брална парализа, но не спи-
ра да вярва в мечтата си, че
един ден ще стане най-изве-
стната писателка и поетеса.
Експозицията ще бъде изло-
жена и в Покрит мост - Ет-
нографски комплекс в Злато-
град, от 22 до 30 септември.

Ôîòîèçëîæáàòà
„Äåöà (íå) êàòî äðóãèòå”
ñå îòêðèâà â Ñîôèÿ
Средствата, събрани по време на експозицията,
която ще бъде показана и в Златоград,
ще са в подкрепа на каузата „Храна за живот”

Ïðåäïðåìèåðíî íà Ñîôèÿ ñúìúð ôåñò
ãëåäàìå ôèëìà „Êàê ñå íàó÷èõ äà ëåòÿ”

Валентин Велчев ще бъде специален
гост на третото издание на Междуна-
родния фолклорен фестивал “Синия
Дунав” във Видин (2-4 септември), за
който ДУМА писа. Носителят на награ-
дата “Певец на годината 2021” за дебют
ще направи голям концерт на лятната
сцена пред художествената галерия в
града на 3 септември от 19 ч. Той ще
представи песните от дебютния си ал-
бум “Аз съм Валентин”, който излезе за
неговия юбилей на 1 април и бързо се
превърна в любим на меломаните, на-
учи ДУМА от Лео Богдановски.

За първи път пред видинската публи-
ка лауреатът на “Пирин фолк” ще

изпълни хитовете си от фестивала - “Пи-
рински орли” (2019), “Благословен” (2020)
и “Наздраве” (2021). Специален акцент в
програмата му ще бъде химнът на Севе-
розапада - “От Враца до Дунава”. Млади-
ят талант е подготвил и няколко изненади
за рецитала си, като една от тях е участи-
ето на местен танцов състав, който ще
съпроводи изпълненията му. Организато-
ри на фестивала са община Видин и Event
Masters, а входът е свободен.

Събитието вече се превръща в една
от културните прояви с международен
мащаб и особена национална значимост,
които помагат да съхраним своя нацио-
нален облик чрез народното творчество. СНИМКА EVENT MASTERS

Âàëåíòèí Âåë÷åâ ïðåäñòàâÿ äåáþòíèÿ ñè àëáóì
íà ôåñòèâàëà „Ñèíèÿ Äóíàâ” âúâ Âèäèí
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ТЕЛЕЦ

Да се промени минало-
то е невъзможно. Тряб-
ва да го приемете и да
свикнете с него. Внима-
вайте.

ОВЕН

Трябва да се усмихвате
колкото може повече и
по-широко ,  и  то  не
само на своя любим
човек.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Очакват ви радостни
открития и попадения
в личния живот. Всич-
ко се оказва толкова
просто.

22 май - 21 юни

РАК

Ако сте недоволни от
работата си и мисли-
те ,  че  заслужавате
нещо по-достойно, взе-
мете решение.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Преоценете своите
възгледи за общуване с
любимия човек и пре-
махнете всичко, което
ви пречи.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Няма да има нищо при-
теснително в това, че
ще поискате да балан-
сирате. Успокойте ду-
шата си.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Очертават се емоцио-
нални кризи, отношени-
ята зациклят. Възмож-
ни са нежелани при-
съствия.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Никой не е казвал, че
любовта е красив бу-
кет от две дузини рози.
Никога не се отчайвай-
те обаче.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Всичко ще се подрежда
доста успешно. Ще по-
стигате всичко, макар
че нищо няма да пред-
приемате.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Денят е благоприятен
за отдих и отдалечава-
не от проблемите. Иска
ви се бързо да се усамо-
тите.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Денят е много подхо-
дящ, за да разширите
своя кръг от познати.
Може би е време за
нова стъпка.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Причини за безпокой-
ство има, но те не са
така сериозни. По-рано
си  набележете нова
цел.

ХОРОСКОП

ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

29
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

28
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

25
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

25
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

00.10 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/
02.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
03.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
08.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
23.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

06.00 ì¬ÓÈÌ‡Ú‡ Ì‡ Ú‡‡ÎÂÊË-
ÚÂî - 5-ÒÂËÂÌ ‰ÂÚÒÍË
Ú‚ ÙËÎÏ

06.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡-
ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ì—Ú‡ÌÌ‡Ú‡ ·ÛÚËÎÍ‡î -

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
09.25 ì“ÓÌËî - ‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ
11.00 ì¡ÓÚÂ‚ - ‚ ÒˇÌÍ‡Ú‡ Ì‡

Ô‡ÏÂÚÌËÍ‡î - ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ì◊ÂÚ‚˙Ú‡ ‚Î‡ÒÚî - Ú‚

ÙËÎÏ /8 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ìœ‡ÍÓÒÚÌËÍ˙Ú ◊Ó‡Ô˜Óî

- ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ì“ÂÌÍ, Ï‡ÎÍËˇÚ Ëˆ‡î

- ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ì◊Û‰ÂÒ‡î - Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÂÔ./
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 ì ÎËÌËÍ‡ Ì‡ ÚÂÚËˇ

ÂÚ‡Êî - Ú‚ ÙËÎÏ
17.00 ìœ‡ˇÊËÌ‡Ú‡ Ì‡ √Â¯Â‚˙î

- ‰‚ÛÒÂËÂÌ ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 ì◊ÂÚ‚˙Ú‡ ‚Î‡ÒÚî - Ú‚

ÙËÎÏ /9 ÂÔËÁÓ‰/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ì«ÂÏˇ Ì‡ ÒÚ‡ÌÌËˆËî -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ìÀÛËÒ ¬‡Ì ¡ÂÚıÓ‚ÂÌî-

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
01.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
01.40 ì«ÂÏˇ Ì‡ ÒÚ‡ÌÌËˆËî -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /Ô/
03.30 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
03.45 ¬Â˜Ì‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
04.15 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20.00 ˜./
05.00 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/
05.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.46

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ - ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ì‡È-‰Ó·-
ÓÚÓ/ - ÚÓÍ¯ÓÛ

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-

ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
15.00 œÂÏËÂ‡: ìÀÂÍ‡ ‚

ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.15 ÂÔ.2

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.4
ÂÔ.18

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.4 ÂÔ.24

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /
Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 œÂÏËÂ‡: ì ÓÒÚ˛Ï‡Ëî
- ÒÂË‡Î, Ò.9 ÂÔ.7

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.21

01.00 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.3 ÂÔ.2

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ìÀÂÍ‡ ‚ ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡î /

Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.15 ÂÔ.2
05.30 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-

ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.47, 48

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ Ó‰‡î - ÂÔ.
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22.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚

¯ÓÛ

23.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

01.15 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

02.05 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

Ú‚ ¯ÓÛ

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ-

¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ Ó‰‡î - ÂÔ.
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СКРЪБНА ВЕСТ

◊ÂÒÚÌËˇÚ ÔÓˇÒ Ì‡ œÂ-
Ò‚ÂÚ‡ ¡Ó„ÓÓ‰Ëˆ‡ ËÁˆÂÎËÎ
ˆ‡Ëˆ‡ «Óˇ

◊ÂÒÚÌËˇÚ ÔÓˇÒ Ì‡ œÂ˜Ë-
ÒÚ‡Ú‡ ¡ÓÊËˇ Ã‡ÈÍ‡ ÔË ‰ÓÌ‡-
ÒˇÌÂÚÓ ÒË ‚  ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌÓÔÓÎ
·ËÎ ÔÓÎÓÊÂÌ ‚ ÁÎ‡ÚÌ‡ ‡ÍÎ‡ Ë
Á‡ÔÂ˜‡Ú‡Ì Ò ˆ‡ÒÍËˇ ÔÂ˜‡Ú ‚
ı‡Ï‡, ÔÓÒÚÓÂÌ ÓÚ ·Î‡„Ó˜ÂÒ-
ÚË‚Ëˇ ˆ‡ “ÂÓ‰ÓÒËÈ ÃÎ‡‰¯Ë.

ÃÌÓ„Ó „Ó‰ËÌË ÔÓ-Í˙ÒÌÓ,
ÔË ̂ ‡Û‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ À˙‚ Ã˙‰Ë,
Ò˙ÔÛ„‡Ú‡ ÏÛ «Óˇ ·ËÎ‡ ËÁÏ˙˜-
‚‡Ì‡ ÓÚ ÌÂ˜ËÒÚ ‰Ûı. “ˇ ËÏ‡Î‡
¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓ ‚Ë‰ÂÌËÂ, ˜Â ˘Â
ÔÓÎÛ˜Ë ËÁˆÂÎÂÌËÂ, ‡ÍÓ ‚˙ıÛ
ÌÂˇ ·˙‰Â ÔÓÎÓÊÂÌ ÔÓˇÒ˙Ú Ì‡
œÂÒ‚ÂÚ‡ ¡Ó„ÓÓ‰Ëˆ‡.

À˙‚ ÔÓÏÓÎËÎ Ô‡ÚË‡ı‡
‰‡ ÓÚÍËÂ ÔÓˇÒ‡ Ì‡ œÂÒ‚ÂÚ‡
¡Ó„ÓÓ‰Ëˆ‡: ÔÂ˜‡Ú˙Ú ·ËÎ Ò‚‡-
ÎÂÌ Ë ‡ÍÎ‡Ú‡ - ÓÚ‚ÓÂÌ‡. ◊Â-
ÒÚÌËˇÚ ÔÓˇÒ Ì‡ œÂÒ‚ÂÚ‡Ú‡
¡ÓÊËˇ Ï‡ÈÍ‡ ÒÂ ÓÍ‡Á‡Î ÌÂÔÓ-
‚Â‰ÂÌ ÓÚ ‚ÂÏÂÚÓ, ‡ ‚ÒË˜ÍË

„Ó ˆÂÎÛ‚‡ÎË Ò ·Î‡„Ó„Ó‚ÂÌËÂ.
œ‡ÚË‡ı˙Ú „Ó ÔÓÒÚˇÎ Ì‡‰
ˆ‡Ëˆ‡Ú‡, Úˇ ÒÂ ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÎ‡
ÓÚ ‰ÂÏÓÌÒÍÓÚÓ Ï˙˜ÂÌËÂ Ë
Ì‡Ô˙ÎÌÓ ÒÂ ËÁˆÂÎËÎ‡.

¬ÒË˜ÍË ‡‰ÓÒÚÌÓ ÔÓÒÎ‡-
‚ËÎË ’ËÒÚ‡ ¡Ó„‡ Ë œÂ˜ËÒ-
Ú‡Ú‡ ÃÛ Ã‡ÈÍ‡ Ë ÓÚÌÓ‚Ó ÔÓ-
ÎÓÊËÎË ˜ÂÒÚÌËˇ ÔÓˇÒ ‚ ÁÎ‡Ú-
Ì‡Ú‡ ‡ÍÎ‡, Á‡ÔÂ˜‡Ú‡ÎË ˇ Ò
ˆ‡ÒÍËˇ ÔÂ˜‡Ú Ë ÛÒÚ‡ÌÓ‚ËÎË
Ô‡ÁÌËÍ ‚ ˜ÂÒÚ Ì‡ œÂ·Î‡„Ó-
ÒÎÓ‚ÂÌ‡Ú‡ ƒÂ‚‡ ¡Ó„ÓÓ‰Ëˆ‡.

«‡‡‰Ë ÓÚÍ‡Á ‰‡ ÔËÌÂ-
ÒÂ ÊÂÚ‚‡ Ì‡ Ë‰ÓÎËÚÂ, Ò‚.
 ËÔË‡Ì ·ËÎ ÔÓÒÂ˜ÂÌ Ò ÏÂ˜

—‚Â˘ÂÌÓÏ˙˜ÂÌËÍ  ËÔË-
‡Ì (“‡ÒˆËÈ ÷ÂˆËÎËÈ  ËÔË‡Ì)
Â Â‰ËÌ ÓÚ ÓÚˆËÚÂ Ì‡ ÷˙Í‚‡Ú‡
ÓÚ ÚÂÚË ‚ÂÍ - ‚ÂÏÂ Ì‡ „ÓÌÂ-
ÌËˇ ÒÂ˘Û ’ËÒÚÓ‚‡Ú‡
ˆ˙Í‚‡. –Ó‰ÂÌ Â ÓÍÓÎÓ 200 „.
‚  ‡Ú‡„ÂÌ (—Â‚ÂÌ‡ ¿ÙËÍ‡)
‚ ·Ó„‡ÚÓ Ë Û‚‡Ê‡‚‡ÌÓ ÒÂÏÂÈ-

ÒÚ‚Ó. œÓÎÛ˜ËÎ Ò‚ÂÚÒÍÓ Ó·‡-
ÁÓ‚‡ÌËÂ, ÒÚ‡Ì‡Î ·ÎÂÒÚˇ  ̆Ó‡-
ÚÓ Ë Û˜ËÚÂÎ ÔÓ ÙËÎÓÒÓÙËˇ.

«‡ÔÓÁÌ‡Î ÒÂ Ò ÚÛ‰Ó‚ÂÚÂ
Ì‡ ÔÂÁ‚ËÚÂ “ÂÚÛÎË‡Ì Ë ÔÓ‰
ÌÂ„Ó‚Ó ‚ÎËˇÌËÂ ·ËÎ ÔËÂÚ ‚
ıËÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ Ó·˘ËÌ‡ ‚  ‡-
Ú‡„ÂÌ Í‡ÚÓ Ó„Î‡¯ÂÌ (ÔË„ÓÚ-
‚ˇ˘ ÒÂ Á‡ Í˙˘ÂÌËÂ). –‡Á‰‡Î
ËÏÛ˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ ÒË Ë ÒÂ ÔÂÒÂ-
ÎËÎ ‚ ‰ÓÏ‡ Ì‡ ÔÂÁ‚ËÚÂ‡ ÷Â-
ˆËÎËˇ. √Ó‰ËÌ‡ ÒÎÂ‰  ˙˘ÂÌË-
ÂÚÓ ÏÛ, Ò‚.  ËÔË‡Ì ·ËÎ ˙ÍÓ-
ÔÓÎÓÊÂÌ Á‡ ÔÂÁ‚ËÚÂ, ‡ ÒÎÂ‰
ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡ ÂÔËÒÍÓÔ ƒÓÌ‡Ú -
Á‡ ÂÔËÒÍÓÔ. œÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ „ÓÌÂ-
ÌËˇÚ‡ Ì‡ ËÏÔÂ‡ÚÓ ¬‡ÎÂË-
‡Ì (253-259) ·ËÎ ËÁÔ‡ÚÂÌ
Ì‡ Á‡ÚÓ˜ÂÌËÂ. ¬˙Ì‡Î ÒÂ ‚
 ‡Ú‡„ÂÌ Ë Á‡‡‰Ë ÓÚÍ‡Á‡ ÏÛ
‰‡ ÔËÌÂÒÂ ÊÂÚ‚‡ Ì‡ Ë‰ÓÎË-
ÚÂ, ·ËÎ ÔÓÒÂ˜ÂÌ Ò ÏÂ˜.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 31 ‡‚„ÛÒÚ œÓÎ‡„‡ÌÂ ˜ÂÒÚÌËˇ
ÔÓˇÒ Ì‡ œÂÒ‚ÂÚ‡ ¡Ó„ÓÓ‰Ëˆ‡. —‚. Ò‚˘Ï˜Í  ËÔË‡Ì, ÂÔ.
 ‡Ú‡„ÂÌÒÍË. —‚. √ÂÌ‡‰ËÈ, Ô‡ÚË‡ı  ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌÓÔÓÎÒÍË

04.08.1938 г. - 31.08.2015 г.

Ти вървеше изправен през живота си!
Продължаваме да сме заедно, защото те

обичаме!
И ти ни обичаше! А любовта не може

просто да изчезне!
С любов и признателност свеждаме гла-

ви пред светлата ти памет!

ПОЧИВАЙ В МИР!

От семейството, роднини,
приятели и колеги

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

СЕДЕМ ГОДИНИ

        без нашия скъп съпруг, баща, дядо, сродник, колега и приятел

МАРГАРИТ ЦЕКОВ
ЛИШКОВ
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚
- ìœ‡‰ÓÌî;  ’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Œ“√Œ¬Œ–» Õ¿  –⁄—“Œ—ÀŒ¬»÷¿“¿

Œ“ ¡–Œ… 168

¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ:  ‡Ï˜Ëˇ. ìÀÂ‰ÂÌËÍ‡î. —‡Ë.
Õ‡‚Ë. “Û‰. ¿ÍÚ. »ÍÓÌ‡.  ËÎÂ. √ÎÓ·‡. ¿Ï‡‡Î
/“‡ÒËÎ‡/. ŒÒÚÓ‚Ë. Œ·ÂˆË. ì»ËÌ‡î.  ÓÒÚË. œË.
 ‡‚‡.  ÛÎË. “‡‰ /–ÛÒÎ‡Ì/. ¿Í‡. –‡ÎËÚ‡. ì»Á‡î.
flÍË.  ÓÏ‡Ú. –Ë„‡.  Û‡Ú /’‡ÌÒ/.  ÂÌ‡Ë. —‚Ë-
ÍË. ¿·‡ÌÓÒ. œÓÎ¯‡. ≈Ì‰Â /ÃËı‡ÂÎ/. œ‡. ¿Ô‡¯Ë.
¬Î‡„‡. œÂÌ /¿Ú˙/. ≈ÔÂ. ¡Î‡ÚÓ. ’‡ÒÂ. ¿ÒÓ.  ‡-
ËÒ‡. Ã‡Ú.  ÓÌ„Ó.  Ë‡ÌË‰. ÃËÎËÌÍ‡. œËÍÌËˆË.
¿ÎÂË. ƒËÓ / ËÒÚË‡Ì/.  Ë. Ã‡ÒË‚. ¡‡ÚÓÍ /
¡ÂÎ‡/. ƒÂ. ì¬‡Ïî.  ‡ÌÓ·‡Ú. œÓÎËˆ‡ÈÍ‡. »ÎËˆË.

Œ“¬≈—ÕŒ: Õ‡ÒÍÓ —Ë‡ÍÓ‚. œÂÒÌË. ì¿¬Œî.
Ã‡Ú. “‡ÍË. »Ô‡ÔÓ. À‡ —‡Î. Œ˜Ë. √Ë‚‡.  Ó¯Â.
 ËÎËÏË. ì»ÎÓÌ‡î.  ÛÍÎË.  ÓÌÂ‚ /»‚‡Ì/. flÌÍÓ‚‡
/“‡Ï‡‡/. –ÓË¯. ¡‡ÌÍË. ì ‡î. –Ó·Ë.  ‡Ï‡.
¿‚ÎË„‡. ¡‡È. —Î‡Ì‡.  ÛÎ‡Ú‡. À‡ÒÓ. ƒ‡Í /≈ÎÂÓ-
ÌÓ‡/. ≈‚‡. ŒÓÎËÚ. ì¡Â‡Ú‡î. œËÌ‡. Œ‰Ë. ¿·ÒËÚ.
ì ‡Ì„Óî.  ËÓÚÓ.  ÏÂÚ. ¿ÂÌ‰‡. ÃËÍÓ·Ë. ¿ÌÚ‡-
ˆËÚ. »ÌÓÂ /”ÏÂˆÛ„Û/. ’‡‡Ì /¿Ë/.  ‡Î. »ËË.
–Ë„‡Ò / ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌÓÒ/. œ‡ÌËÍ. ì“Ëî. ¿ÍÛÎ‡. œ‡-
Á‡. œÂÒÚËˆË‰. ¿‰ÂÎ‡Ë‰‡. »Ï‡ÌÂ. ƒËÂˆË.
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Звездите на Алеята на славата на
Стойчо Младенов и Любослав Пенев
бяха обсипани с жълти стотинки,
фалшиви банкноти и празни кенчета бира

ÖÑÊÀ îáúðíà ÖÑÊÀ 1948
Ултраси обсипаха звездите на Пенев и Младенов
с фалшиви банкноти и жълти стотинки

Владимир НИКОЛОВ

ЦСКА победи ЦСКА 1948
с 2:1 в дербито на VIII кръг на
efbet Лига. На стадион “Българ-
ска армия” символичните гости
поведоха с гол на Ангел Басту-
нов (51). Той простреля от 3-4
м Густаво Бусато след отличен
пас на дебютиралия Радослав
Кирилов отляво. Иван Турицов
(78) изравни от спорна дузпа,
отсъдена за игра с ръка на Ели-
тон, но бразилецът отклони от
упор топката след удар на съна-
родника му Маурисио Гарсез.
Рефеът Радослав Гидженов не
посочи веднага бялата точка, но
след дълго преразглеждане с
ВАР наду свирката. Бранителят
Брадли де Нойер (87) осъщест-
ви пълен обрат с фамозен шут
извън пеналта след пас на Юр-
ген Матей. Бастунов (20) пък

Полякът Патрик Стош спечели
първия полуетап в третия ден на 69-ата
колоездачна Обиколка на България.

Стош, който спечели надпреварата
през 2020 г., беше най-бърз по трасето
от Троян до Габрово (72 км) с време
1:17:02 ч. Състезателят от тима на Вос-
тер изпревари във финалния спринт съна-
родника си Марцели Богуславски (Ма-

Иван Турицов (в средата) се радва на гола си от дузпа за 1:1 срещу ЦСКА 1948

Рекордьорката по титли от
големия шлем Серина Уилямс
отложи поне с два дни нови-
ната, която светът отдавна се
е подготвил да чуе - нейното
отказване от тениса след бля-
скавата кариера. Легендарна-
та американка победи с 6:3,
6:3 Данка Ковинич (Чгора,
№80) на старта на US Open и
вдигна победно ръце към пуб-
ликата в карнавалната атмо-
сфера на централния корт
“Артър Аш”. Там се бе събрал
“половин Холивуд” - куп зна-
менитости от света на спорта
и шоубизнеса начело с актьо-
ра Хю Джакман, режисьора
Спайк Лий, спортните леген-

VIII кръг
ЦСКА - ЦСКА 1948 2:1 0:1 Басту-

нов (51) 1:1 Турицов (78-д) 2:1 Де Ной-
ер (87), ЧК: Елитон (Ц48-90); Черно
море - Лудогорец 2:3 0:1  Десподов (2)
1:1 Беншаа (45+2) 1:2 Тисера (48) 1:3
Текпетей (66) 2:3 Сердюк (76-д); Ботев
Вр - Левски 0:2; Хебър - Пирин 0:0 (в
София); Локо Сф - Спартак Вн 3:2;
Арда - Славия 1:0; Берое - Локо Пд
2:0; Ботев Пд - Септември 3:1.

 1. ÷— ¿ 1948 8 5 2 1 14:7 17
 2. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 6 5 1 0 19:4 16
 3. ÷— ¿ 6 5 1 0 13:3 16
 4. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 7 5 0 2 11:7 15
 5. ¿‰‡ 8 5 0 3 10:8 15
 6. ÀÓÍÓ œ‰ 7 4 1 2 6:6 13
 --------------------------------------------------
 7. ÀÂ‚ÒÍË 5 4 0 1 12:1 12
 8. —Î‡‚Ëˇ 6 4 0 2 8:4 12
 9. ÀÓÍÓ —Ù 8 3 3 2 10:7 12
10. ¡ÂÓÂ 8 2 2 4 8:14 8
---------------------------------------------------
11. —ÂÔÚÂÏ‚Ë 8 2 1 5 10:16 7
12. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 8 2 1 5 9:15 7
13. ’Â·˙ 8 2 1 5 4:13 7
14. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 7 1 1 5 9:14 4
15. œËËÌ 8 0 3 5 4:12 3
16. —Ô‡Ú‡Í ¬Ì 8 0 1 7 4:20 1

IX кръг: петък, 18.15: Пирин - Бо-
тев Вр; 20.30: Славия - Локо Сф; събота,
17.45: Спартак Вн - ЦСКА; събота,
20.30: Локо Пд - Ботев Пд; неделя, 18.45:
ЦСКА - Берое; 21.00: Лудогорец -
Хебър; понеделник, 17.30: Септември -
Черно море; 20.00: Левски - Арда.

Втора лига
VII кръг
Литекс - Крумовград 0:0. Снощи:

Беласица - Етър (в Симитли); ЦСКА
1948-2 - Витоша Б.

РЕЗУЛТАТИ

улучи и десния стълб на Бусато,
а преди победния гол Джонатан
Линдсет изведе технично Дю-
кенс Назон сам срещу Даниел
Наумов, но прехвърлящият му

удар кацна върху гредата.
Елитон (90) бе изгонен, след

като нервно избута дете, пода-
ващо топките, за което получи
втори жълт картон.

Лошо впечатление направи
липсата на спортсменство от
феновете. Ултрасите замеряха
с фалшиви банкноти и жълти
стотинки Радослав Здравков,
Стойчо Младенов и Добрин
Гьонов в официалната ложа.
Монети, фалшиви банкноти и
празни кенчета покриха и звез-
дите на Любо Пенев и Стойчо
Младенов на Алеята на слава-
та на стадиона.

“Дойдохме за три точки, не
за една. Искам да поздравя
момчетата за много добрия
мач, въпреки загубата. Имах-
ме ситуации, при които тряб-

ваше да отбележим гол. Допус-
нахме и грешки. Едни добри
резултати идват, когато се ра-
боти добре. Не ги хваля излиш-
но. Следващия път ще вкараме.
Загубихме мач, в който трябва-
ше да спечелим. Продължаваме
да работим по начина, по кой-
то и досега. Битката е дълга.

Концентриран съм само върху
спортно-техническата част.
Няколко човека опитаха да от-
клонят вниманието от не-
кадърното управление на ръко-
водството. Това не са истински-
те фенове”, отсече Пенев.

Благодетелят на ЦСКА 1948
Цветомир Найденов изрази под-

крепата си в социалните мрежи
въпреки загубата.

“Добро утро, Армейци!
ЛП 9 каза, че е доволен, а на
него може да му се има дове-
рие. Посоката е правилна.
Сега вече още по-задружно и
още по-сплотени!”, написа
Найденов и допълни, “Любо

Пенев е вечен... като Левски”.
Помощник треньорът Вел-

ко Капланович, който води
ЦСКА вместо наказания Саша
Илич, коментира двубоя така:
“Влязохме в мача малко нерв-
но, под напрежение. Направих-
ме голяма грешка, от която бях-
ме наказани. Имахме късмет.
Смятам, че от 35-та минута
нататък контролирахме мача.
Ще бъда откровен. Не ме инте-
ресуват нещата, които се случ-
ват около мача, но в ЦСКА
трябва да има повече българи.
Йомов и Турицов са играчите,
които могат да са основни в
такива мачове. Младите трябва
да получават доверие и да рас-
тат”, заяви Капланович.

Ïîëÿê ñïå÷åëè ïîëóåòàïà äî Ãàáðîâî
зовше) и считания за фаворит за крайна
победа италианец Франческо ди Феличе
(Галина Екотек Лукини).

Краткият полуетап премина без се-
риозни разкъсвания, като всички фавори-
ти финишираха в основната група, в ко-
ято беше и най-добре представящият се
българин Мартин Маринов от национал-
ния отбор, който завърши 28-и на 5 се-

кунди зад победителя.
Кирило Царенко (Укр, Галина Екотек

Лукини) остава с жълтата фланелка на
лидер в състезанието. Той завърши 42-и
в Габрово на 7 секунди зад Стош. В
късния следобед колоездачите премина-
ха втория полуетап Трявна-Сливен (141
км), а днес от 14 ч. ще стартират в пред-
последния етап Сливен-Бургас (144 км).

тълпата шумеше в очакване на
шоуто. Може би с надежда да
не вижда за последен път на
корта Серина, 23-кратната
шампионка в Шлема.

Преди мача оркестър
изпълни няколко песни, а Се-
рина се появи на корта с крал-
ско наметало с майка си Ора-
сене, съпруга си Алексис и
дъщеричката им Олимпия.
Тенис митът Били Джийн
Кинг също произнесе реч пре-
ди срещата, прегръщайки ге-
роинята на вечерта.

А в началото на мача
публиката изписа с картони

и хореография “Обичаме те,
Серина” като на футболен
мач.

“Комитетът по изпращане-
то” обаче ще почака поне до
утре вечер, когато 40-годиш-
ната Уилямс (№413) ще играе
втория си мач срещу Анет
Контавейт (Ест, №2) и никой
не очаква от нея да спечели
US Open за седми път.

Бившата №1 Симона Ха-
леп (Рум) пък стана първата
голяма жертва в женския тур-
нир след загуба на старта от
Дария Снигур (Укр, №124) с
2:6, 6:0, 4:6.

Ñåðèíà îòëîæè êðàÿ íà êàðèåðàòà ñè

ди Линдзи Вон и Майк
Тайсън, експрезидентът на
САЩ Бил Клинтън и др.

Всички места бяха заети, а


